
 گزارش صبح امروز از واقعیت مهم ترین حاشیه نشست خبری منتخبان شورای اسلامی شهر مشهد؛ 

قطعا در شورای ششم
 بانوان در مشهد مدیریت دارند

 نشست خبری  منتخبان شورای اسلامی شهر مشهد خالی از حاشیه نبود و تنها دقایقی پس از پایان آن خبری به نقل از 
سخنگوی منتخبین دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد در فضای مجازی و رسانه های داخلی و خارجی وایرال شد مبنی بر 

اینکه موحدیان مخالف حضور زنان در جایگاه های مدیریتی می باشد؛ اما...
6

شماره 984 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

به
شن

27یک
04
1400

2

7

4

3

5

با سلام خد مت امام عصر)عج(

رهبری خبرگان  مجلس  در  خوزستان  مردم  نماینده 

جوان   ۲ خون خواه 
شده ایم کشته 

المپیک در  ایران  کاروان  رسمی  لباس   

و  آبی  مانتوی  منفی  بازتاب 
پلوخوری شلوار  و  کت 

مشهد؛ شهر  در  حاشیه نشینی  وضعیت  پیرامون  خانیکی  هادی  با  گفت وگو 

حاشیه نشینی نام  به  تهدیدی 

تامین چالش های 
طیور و  دام  خوراک   
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گمانه ها درباره چرایی خروج
 آمریکا از افغانستان

فاطمه نکولعل آزاد
کارشناس مسائل خاورمیانه 

بــه دنبال حملات 11 ســپتامبر ۲001، ایالات متحده جنگ علیه تروریســم را اعلام و در 
نخســتین اقدام، امارت اسلامی طالبان در افغانستان را با اشغال نظامی از قدرت ساقط کرد. 
ازآن پس ایالات متحده سیاســت ملت ســازی و ایجاد یک نظام دموکراتیک در افغانستان را 
در پیــش گرفت و بیــش از دو تریلیون دلار هزینه کرد. علیرغم این تلاش ــها و هزینه  ها، 
دولت ترامپ با طالبان وارد گفت وگوهای صلح شــد و در اســفندماه 13۹8 با آن ها توافق
نامه صلح امضا کرد. باروی کار آمدن بایدن، سیاســت آمریکا تغییر نکرد و این کشور طبق 
توافق یادشده مصمم است تا 31 آگوست ۲0۲1، نیروهای نظامی خود از افغانستان را خارج 
و به مأموریت ۲0 ســاله نظامی این کشــور پایان دهد. تصمیم آمریکا برای خارج شدن از 
افغانستان علیرغم هزینه  های مادی و انسانی فراوان، سبب طرح این سؤال اساسی شده که 
چــرا آمریکا علیرغم ارزیابی های واقعی از پیامدهای منفی این خروج، چنین اقدامی را انجام 
می دهد. در پاســخ به این ســؤال دلایل و گمانه  های مختلفی مطرح شده است که در ادامه 

به آن پرداخته می  شود.
دلیل اولی که از ابتدا مطرح شــد این بود که دونالد ترامپ در راســتای عمل به وعده های 
انتخاباتــی خود در ســال ۲01۶ و نیز رســیدن به یک موفقیت در سیاســت خارجی برای 
انتخابات ریاســت جمهوری ۲0۲0، به شکلی شتاب زده با طالبان وارد گفت وگو شد و توافق 
صلح با طالبان را امضا کرد، بدون اینکه از اقدامات بعدی طالبان آگاه باشد. طبق این دیدگاه، 
دولت جو بایدن نیز ناچار از عمل به توافق است. در غیر این صورت در داخل آمریکا به خاطر 
خارج نکردن نیروهای نظامی این کشــور از افغانستان تحت فشار قرار می  گیرد. این دیدگاه 
دربردارنده حقایقی اســت؛ زیرا انگیزه  های انتخاباتی ترامــپ در امضای توافق مؤثر بود اما 
واقعیت این اســت که بایدن حتی در دوران معاونت اوباما نیز خواهان خارج کردن نیروهای 

نظامی آمریکا از افغانستان بود. لذا ادعای این بخش از دیدگاه یادشده صحیح نیست.
دلیل دومی که مطرح می  شــود این است که ایالات متحده به اهداف خود از حمله نظامی به 
افغانستان رسیده اســت. بدین معنی که این کشور، القاعده را به عنوان عامل حملات یازده 
سپتامبر، مجازات کرده است، رهبر القاعده یعنی اسامه بن لادن را کشته است و این تعهد را 
از طالبان گرفته اســت که دیگر افغانستان پناهگاه گروه  هایی نباشد که به دنبال اقدام علیه 
آمریکا باشند. واقعیت این اســت که موارد یادشده هدف حمله به افغانستان بود، اما آمریکا 
برای بعد از حمله و زمان اشغال نیز اهداف و برنامه  هایی داشت که در ۲0 سال گذشته وقت 
خود را صرف آن کرده اســت و آن تقویت یک نظام و جامعه دموکراتیک در افغانســتان و 
گســترش اقتدار دولت به تمامی جغرافیای این کشور بود. آمریکا دررسیدن به اهداف پس از 

اشغال ناکام بوده است.
دلیل ســومی این اســت که آمریکا در راستای الزامات ســاختاری نظام بین  الملل ناگزیر از 
آمادگی برای رقابت با چین اســت. لذا این کشور باید به جنگ  های بی  پایان خود پایان دهد 
و باکم کردن میزان حضور خود در ســایر مناطق دنیا مانند خاورمیانه، تمرکز خود را برچین 
بگذارد. از این نگاه، جنگ افغانستان مشغله  ای مهم برای آمریکا بود که تداوم آن صرفاً سبب 
تحلیل رفتن توان آمریکا در رقابت با چین می  شــد. رقابت با چین یک واقعیت غیرقابل انکار 
است اما ســؤال اساسی که در این رابطه مطرح می  شود این اســت که آیا حفظ افغانستان 
بــه موفقیت آمریکا در رقابت با چین کمک نمی  کرد. به نظر می  رســد ایالات  متحده نقش 

افغانستان در مهار و رقابت با چین را خیلی تعیین کننده ارزیابی نمی کند.
دلیل چهارمی که مطرح می  شــود توســط آن بخش از محافل سیاسی – فکری چین است 
که نگاه بدبینانه  ای به خروج آمریکا از افغانستان دارد. در این رابطه وزیر خارجه چین، خروج 
آمریکا از افغانســتان را خروج غیرمسئولانه نامید که منجر به بی  ثباتی و ناامنی می  شود. از 
این زاویه، آمریکا به دنبال کشاندن چین به بحران افغانستان است؛ زیرا قدرت گیری طالبان 
نه تنها می  تواند مرزهای غربی افغانســتان و چین را ناامن کند بلکه می  تواند منطقه اوراسیا 
و داخل چین یعنی مسلمانان ایغور را نیز متأثر سازد. در این صورت مرزهای غربی چین در 
معرض افراط گرایی اسلامی قرار می  گیرد و چین ناگزیر از مداخله در افغانستان می  شود. اگر 
طالبان موفق به گرفتن قدرت در افغانستان شود و ادعاهای اسلامی آن محدود به مرزهای 
افغانستان نشود، این دیدگاه کاملاً می  تواند درست باشد. لازم به ذکر است که گروه »نهضت 
اسلامی ترکستان شرقی« در سین کیانگ چین که پکن آن را یک گروه تروریستی و تجزیه

 طلب می داند با طالبان برخی پیوندهای مهم دارد.
دلیل پنجم نیز توســط آن دسته از چینی  ها مطرح شده است که نگاه خوش بینانه  ای به خروج 
آمریکا از افغانستان دارند. طبق این نگاه، خروج آمریکا از افغانستان یک فرصت برای چین 
اســت؛ زیرا افغانستان دروازه ورود چین به خاورمیانه اســت که چین با کنترل آن می تواند 
نه تنها به خاورمیانه دســت پیدا کند بلکه می  تواند آسیای مرکزی را نیز کنترل و حوزه نفوذ 
خود بدانــد. طبق این دیدگاه، چین می  تواند از نفوذ خود در پاکســتان برای کنترل طالبان 
استفاده کند و به ســرمایه  گذاری در داخل افغانستان بپردازد. طبق برخی اخبار تأیید نشده، 
دولت چین اعلام کرده اســت که اگر طالبان ارتباط خود با گروه »نهضت اسلامی ترکستان 

شرقی« را قطع کند، پکن آماده همکاری با طالبان است.
در پایان باید گفت؛ ترکیبی از دلایل یادشــده، سبب خروج آمریکا از افغانستان شد. هرچند 
نقش عوامل راهبردی و کلان یعنی موضوع رقابت با چین، نقش بســیار مهم تری دارد. از 
نگاه راهبردی ارزیابی آمریکا این است که با خروج از بحران افغانستان در یک نگاه حداقلی 
این کشــور بســیار بهتر می  تواند بر چین متمرکز شود و در یک نگاه حداکثری ممکن است 
افغانســتان به باتلاقی برای چین تبدیل شود، همان گونه که پیش تر به باتلاقی برای شوروی 

و سپس آمریکا تبدیل شد.

خون خواه 2 جوان کشته شده ایم
نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبرگان 
رهبری با تاکید بر مطالبه برحق مردم، گفت: 
نیروهــای مردمی و مطالبه گــر باید با دقت، 
بصیرت و هوشــیاری قــدم بردارند تا هیچ 
گونه زمینه ای برای سوءاستفاده دشمن ایجاد 

نکنند.
آیت الله محســن حیــدری با انتقــاد از به 
حاشــیه بردن مطالبات مردمی توسط برخی 
گروهک هــای ضد انقــلاب، اظهــار کرد: 
مطالبات کشاورزان و دامداران خوزستانی به 
ویژه آن هایی که در مسیر رودخانه کرخه قرار 
دارند و متضرر شدند مطالبه به حق و قانونی 

است و هیچ کس با آن مخالفت ندارد.
وی افــزود: امــا در میان مطالبــات مردمی 

جریاناتی شناســایی می شوند که از آن سوی 
آب در خارج از کشــور بــا وجود اینکه  هیچ 
پایگاهی در بیــن مردم ندارنــد اما مترصد 
فرصت برای سوءاستفاده های حزبی و باندی 

خود هستند.
نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبرگان 
رهبــری گفت: هدف جریان ضد انقلاب این 
است که روی مطالبات مردمی موج سواری 
کــرده و آن را به نفع خــود مصادره کند که 
قطعاً این کارها سوءاستفاده، جنایت و خیانت 

به آرمان های ملت است.
آیت الله حیدری با اشاره به مقوله مطالبه گری 
مردم و مقوله سوءاستفاده جریان ضد انقلاب، 
بیان کرد:  مقوله اول برحق اســت و باید از 

آن دفاع کرد اما مقوله دوم در راستای منافع 
دشــمنان اسلام و انقلاب بوده و باید با تمام 

قدرت در مقابل آن ایستادگی کرد.
وی با تاکید بر اینکه نیروهای امنیتی کار خود 
را در این شــرایط به خوبی انجام می دهند، 
عنوان کرد:  نیروهای مردمی و مطالبه گر باید 
با دقت، بصیرت و هوشــیاری قدم بردارند تا 
هیچ گونه زمینه ای برای سوءاستفاده دشمن 
ایجاد نکننــد و بدانند مطالبه برحق آن ها به 
عنوان تیری برای رســیدن به قلب دشــمن 

است.
آیت الله حیدری افزود: اگــر انقلاب و مردم 
ضربه بخورد نه تاک می ماند و نه تاکستان و 
حقوق مردم بر باد می رود لذا باید هوشیارانه 

برخورد کنیم و در زمین دشمن بازی نکنند.
وی بیان کرد: افتخار بنده  این اســت که در 
کنــار مطالبه گران و فعالان محیط زیســت 
هســتیم اما به هیچ عنــوان نمی پذیرم که 
کاری کنیم که نتیجه ای برای مردم نداشــته 
و دود آن به چشــم مردم بــرود و اجنبی از 
آن سواســتفاده کند.آیت الله حیدری با تاکید 
بر مطالبه خونخواهی دو جوان کشته شده از 
شهرستان های شادگان و کوت عبدالله، گفت: 
نه تنها اولیاء دم بلکه همه مردم و انسان های 
دلسوز درخواســت خونخواهی این دو جوان 

بی گناه را می کنند.
وی افــزود: چرا که ما می بینیم انســان های 
جنایتکار، وابســته به اجنبی و ضد انقلاب با 

سوءاستفاده از مطالبات مردمی در بین آن ها 
تیراندازی کرده و افراد بی گناه را می کشــند 
کــه هم خانواده ها را عزادار و ملت را رنجیده 

خاطر می کنند.
فارس نوشــت: آیت الله حیدری با بیان اینکه 
گروهک های ضد انقلاب برای رســیدن  به 
منافع شــیطانی خــود از هیــچ کاری ابِایی 
ندارند، عنوان کرد: این افراد در جهت تحقق 
منافع خود حتی حاضر هســتند انســان های 

بی گناه را بکشند.
وی بیان کرد:  از دســتگاه قضا می خواهیم 
جنایتکارانی که مرتکب این جنایت شــده اند 
را دســتگیر و به دست محکمه عادلانه قضا 
بسپارند تا حکم الهی در مورد آن پیاده شود.

یادداشت

دستور فوری رئیس جمهور برای رفع مشکل آب خوزستان

ایران و مصر پس از چهل سال عادی سازی روابط را آغاز می کنند؟
هانی زاده:گفتگوی ایران و مصر با چراغ سبز سعودی است

رئیس جمهور با اشاره به مشکلات ناشی از کاهش نزولات 
جوی و بروز خشکسالی در کشور و با ابراز تأسف از شرایط 
پیش آمده برای مــردم صبور و مقاوم خوزســتان به خاطر 
مشــکلات آبی؛ خشکسالی و تشدید گرما را موجب بحران 
کم آبی در برخی از نقاط کشــور به ویژه اســتان خوزستان 
دانست.حجت الاسلام والمســلمین دکتر حسن روحانی در 
جلسه هیأت وزیران، با اشاره به تصویب اعتبار برای کمک 
به حل بحران آبی ناشــی از خشکسالی استان خوزستان از 
سوی دولت، به ســازمان برنامه و بودجه کشور دستور داد 
اعتبار اختصاص یافته به استان فورا و به صورت 100 درصد 

مبلغ مصوب، تخصیص داده شود.
رئیس جمهور با اشــاره به تلاش ها و اقدامات انجام شده از 
ســوی دولت تدبیر و امید در طی 8 سال گذشته برای حل 
مشکل آب خوزستان با بهسازی و نوسازی زیرساخت های 
تأمین و توزیع آب آشــامیدنی اســتان و همچنین اجرای 
پروژه های بزرگ در حوزه آب و برق استان، از صبر و تحمل 
مردم عزیز خوزستان، اهتمام جدی مدیران استانی، وزرای 
ذیربط و همکاری سایر قوای کشور و ستاد مدیریت بحران 
برای حل مشکلات مردم غیور استان تشکر و قدردانی کرد.
منبع اصلی تامین آب استان خوزستان با جمعیتی در حدود 
5 میلیــون نفر، دو رودخانه کرخه و دز اســت که در حال 
حاضر به  دلیل خشکسالی، این رودها با کاهش شدید آورد 
مواجه شــده اند. بر اســاس گزارش ها، با شروع گرما تعداد 

روســتاهای کم آب افزایش و با کاهش حجم آب رودخانه 
کارون، مردم استان به ویژه روســتاها با مشکل تأمین آب 

آشامیدنی مواجه هستند.
هیأت وزیــران در ادامه، بــا اختصاص اعتبــار به منظور 
جلوگیــری از پیشــروی آب دریا در اراضی کشــاورزی و 
نخلستان های آبادان و خرمشــهر، پرداخت مانده مطالبات 
کشاورزان ناشــی از خســارت وارده به اراضی کشاورزی 
اســتان خوزســتان، اجرای پروژه های تأمین آب، آبرسانی 
روســتایی و عشایری و مقابله با تنش آب شرب، کشاورزی 
و منابع طبیعی و لایروبی کانال ها و رودخانه های اســتان، 
آبیاری نهال کاری های سنواتی منابع طبیعی در کانون های 
بحرانی ایجــاد گرد و غبار، مبارزه با آفات و بیماری جنگل 
ها و تأمیــن علوفه و آب دام های ســنگین )گاومیش( و 
جبران خسارت وارده به این نوع دام ها در استان خوزستان 

موافقت کرد.
خبر خوش رئیس کمیسیون انرژی برای مردم 

خوزستان
رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی از افزایش 
خروجی ســد کرخه به میزان 1۶0 مترمکعب و ســد دز به 

میزان 1۴0 مترمکعب برای مناطق پایین دست خبر داد.
فریدون حسنوند نماینده مردم اندیمشک در مجلس شورای 

اسلامی در صفحه شخصی خود در توییتر، نوشت:
»به لطف خداوند متعال و با پیگیری مجدانه رئیس محترم 

مجلس شورای اســلامی و همکاری و تلاش وزارت نیرو 
و پیرو مصوبه جلســه روز جمعه در استانداری  خوزستان از 
ساعت یک بامداد یکشــنبه ۲٧ تیرماه میزان خروجی سد 
کرخه و ســد دز برای پایین دست افزایش یافت.  سدکرخه 

1۶0 متر مکعب و  سد دز 1۴0 متر مکعب.«
در طی روزهای گذشــته قطعی مکرر آب و مشکلات پیش 
آمده در تامین آب استان خوزستان منجر به نارضایتی مردم 
شده و رئیس کمیســیون انرژی مجلس با ماموریت رییس 
مجلس به منظور نظارت میدانــی و انجام اقداماتی عاجل 

راهی منطقه شد.
گزارش کمیسیون انرژی درباره خاموشی های اخیر

گزارش کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی در مورد 
خاموشــی های اخیر و مانع زدایی از صنعت برق کشــور 

قرائت شد.
مصطفی نخعی ســخنگوی کمیســیون انرژی در جلســه 
علنی امروز) یکشــنبه ( مجلس شــورای اسلامی گزارش 
این کمیسیون درباره خاموشــی های اخیر و مانع زدایی از 
صنعت برق کشــور را در اجرای تبصره)1( ماده)۴5( آیین 
نامه داخلی مجلس قرائت کرد که بر اساس آن میزان بارش 
ها نســبت به سال آبی گذشته 5۲ درصد کاهش یافته و در 
این شــرایط بیش از هر زمانی نگرانی ها نسبت به قطعی 
برق بیشتر شده و باید وزارت نیرو مدیریت صحیحی در نظر 
می گرفت.طبق این گزارش، سالانه مصرف برق در اوج بار 

5/3 درصد افزایش داشــته که امسال این میزان با افزایش 
1۴ درصدی مواجه بوده است لذا باید در صورت تداوم رشد 
بار، تمهیداتی جهت تامین نیاز برق در سال های آتی برای 

تکمیل ظرفیت نیروگاه ها اندیشیده شود.
عــلاوه بر این در این گزارش آمده اســت که صنعت برق 
بیــش از 51 هــزار میلیارد تومان به نیــروگاه های بخش 
خصوصی، بانک و پیمانکاران بدهی داشــته از طرف دیگر 
وزارت نیرو نیز برای مابه التفاوت قیمت تکلیفی و تمام شده 

برق بیش از 58 هزار میلیارد تومان از دولت طلبکار است.
در این گزارش ضمن اشــاره به علل خاموشــی ها به ارائه 
راهکارهای کوتــاه، میان و بلند مدت برای رفع مشــکل 
قطعی بــرق پرداخته کــه از جمله آن می تــوان به الزام 
اســتانداران به تعطیلی ادارات شهرهای کمتر از 50 درجه، 
تعطیلی ادارات در روز پنج شــنبه تا پایان شــهریور، الزام 
صنایــع دارای مولد برق برای تولید بــرق با حداکثر توان، 
اصلاح ســاختار حکمرانی انرژی در کشور، تسهیل سرمایه 
گذاری، افزایش مدت قــرارداد خرید تضمینی برق، تامین 
منابع مالی برای توســعه صنعت برق و تسهیل استفاده از 
ظرفیت های بازار ســرمایه اشاره کرد.کمیسیون انرژی در 
جمع بندی، طرحی با 1۶ ماده جهت توسعه صنعت برق را 
ارئــه کرد که در آن پیش بینی شــده وزارت نیرو با اجرای 
طرح های بهینه  ســازی مصرف برق، سالانه حداقل یک 

درصد مصرف برق کشور را کاهش دهد.

خاورمیانـه  مسـائل  کارشـناس  یـک  مژدهـی/  مهسـا 
گفـت: اگـر روابـط تهـران و ریـاض بهبـود پیـدا کند و 
مذاکـرات سـه ماهه ایران و عربسـتان به یـک نتیجه و 
نقطـه قابـل قبـول برسـد،تاثیر خـود را نه تنهـا بر مصر 

بلکـه بـه جهـان عـرب خواهد گذاشـت.
خبرآنلایـن نوشـت: بیـش از چهل سـال از قطـع روابط 
ایـران و مصـر گذشـته اسـت و حـالا دو کشـور بر سـر 
برخـی از پرونـده هـای حسـاس و مهـم بـا یکدیگـر 
گفتگـو میکننـد. در یـک هفته گذشـته برخی از رسـانه 
هـای عربـی از گفتگوهایـی بیـن ایـران و مصـر پـرده 
برداشـته انـد. روابـط دو کشـور در چهاردهـه گذشـته 
برهه هایـی  در  چنـد  هـر  و  اسـت  نداشـته  تعریفـی 
تصمیماتـی برای بازگرداندن آن بـه روال عادی صورت 
هفتـه  در  اسـت.قاهره  نـداده  ای  نتیجـه  امـا  گرفتـه، 
گذشـته میزبـان یـک هیـات اطلاعاتی از ایـران بود که 
با مسـوولان بلندپایه در دسـتگاه اطلاعاتـی مصر دیدار 
کـرده و به بررسـی مجموعـه ای از پرونده های حسـاس 
بیـن دو کشـور پرداختند کـه برای مـدت طولانی باعث 
اختـلاف و بحـران در روابـط بیـن مصـر و ایـران شـده 

. د بو
بـا حسـن هانـی زاده کارشـناس مسـائل خاورمیانـه به 

گفتگـو نشسـته ایم:
تهـران و قاهـره بعـد از چنـد تجربـه ناموفق دوبـاره به 
سـراغ گفتگـو بـا هـم رفتـه انـد. چـرا بعـد از مـدت ها 
دوبـاره بحـث مذاکرات بیـن این دو به راه افتاده اسـت؟
سیاسـت  اسـلامی  انقـلاب  ابتـدای  از  مصـر  دولـت 
متفاوتـی در رابطـه بـا ایـران اتخـاذ کـرد. بـه دلیـل 

اینکـه انـور سـادات رییـس جمهور اسـبق مصـر ارتباط 
گسـترده ای در گذشـته بـا رژیم شاهنشـاهی داشـت و 
پـس از پیـروزی انقـلاب اسـلامی در تقابـل بـا ایـران 
او حسـنی مبـارک هـم همیـن  از  بعـد  قـرار گرفـت. 
شـیوه را ادامـه داد و در طـول جنـگ ایـران و عـراق 
هـم کمک هـای زیـادی بـه رژیم صـدام داشـت. انتظار 
مـی رفـت کـه پـس از دگرگونی هـای بعـد از ۲011 و 
حاکمیـت یـک سـاله اخـوان تغییراتی در سیاسـت مصر 
صـورت بگیـرد. اما مصر همچنان سیاسـت غیر شـفافی 
را در مـورد ایـران اتخـاذ کـرد. دلیـل ایـن امر هـم این 
اسـت کـه مصـر با داشـتن جمعیتـی صد میلیـون نفری 
جمعیتـی کـم درآمد اسـت کـه درآمدهایش محـدود به 
گردشـگری و اسـتفاده از کانـال سـوئز به عنـوان کانال 
بیـن المللـی و گرفتـن مالیات از کشـتی هـا و همچنین 
بـه  اقتصـادی  ناحیـه  از  لـذا مصـر  اسـت.  کشـاورزی 
عربسـتان و آمریـکا وابسـته اسـت و سیاسـت های این 
کشـور تابعـی از واشـنگتن و ریاض به حسـاب می آید. 
بـرای همیـن هـرگاه ایران بـه عربسـتان نزدیک شـد، 
مصـر هم سیاسـت های خود را نسـبت به ایـران معتدل 
کـرد. اخیـرا هم گفتگوهاییـی بین ایران و عربسـتان در 
بغـداد صـورت گرفت که بـه نظر می رسـد تاثیرخودش 
را بـر مصـر باقـی گذاشـته. از آنجایـی هـم کـه مصـر 
بـا چالـش جدیـدی بـه نـام سـد النهضـه اتیوپـی رو به 
روسـت سـعی مـی کنـد تنـش هـای خـود را در منطقه 
کاهـش دهـد و از ظرفیـت ایـران هـم بـرای تقابـل بـا 
اتیوپـی اسـتفاده کنـد. قاهـره در صـدد اسـت کـه یک 
نـوع تعـادل را در رفتـار خـودش بـا تهـران ایجـاد کند. 

امـا بـه هر حـال سیاسـت های مصـر تابعی از سیاسـت 
هـای عربسـتان و امریـکا خواهـد ماند.

گفتـه مـی شـود کـه قـرار نیسـت روابـط بـه صـورت 
دیپلماتیـک و گسـترده وجـود داشـته باشـد و موضـوع 
تنهـا ایجـاد نوعی تـوازن اسـت. این تـوازن چگونه می 
تواند ایجاد شـود؟اقتصاد مصر اقتصاد شـکننده ای است 
. مخصوصـا الان که سـد النهضه خطر جـدی تلقی می 
شـود و جریان سـد نیل به این کشـور به شـدت کاهش 
پیـدا کـرده و این برای کشـاورزی مصر کـه تقریبا یک 
سـوم در آمدهـای ملـی این کشـور را تشـکیل می دهد 
بـه سـمت فروپاشـی مـی رود. بـا توجـه بـه شـرایطی 
کـه در منطقـه اسـت، بـه نظـر می رسـد که ریـاض در 
چرخـش مصـر بـه سـمت ایـران نقـش دارد و لـذا یک 
نـوع کاهـش تهاجـم از سـوی مصر نسـبت به ایـران را 
از نظـر سیاسـی و رسـانه ای شـاهد هسـتیم. بـه ویـژه 
اینکـه اتحادیه عـرب که مقر آن در قاهره اسـت هم در 
طـول سـال های گذاشـته سیاسـت تهاجمی نسـبت به 
ایـران داشـته اسـت. مـن فکـر می کنـم که اگـر روابط 
ایـران و مصـر به حد قابل قبولی برسـد طبیعتـا اتحادیه 
عـرب هـم در رفتارهـای خـود نسـبت به تهـران نوعی 
از نرمـش را نشـان خواهـد داد. امـا بـه هر حـال روابط 
مصـر و ایـران بـه نقطه ای کـه روابـط دیپلماتیک قابل 

قبولـی وجود داشـته باشـد نخواهد رسـید.
ایجـاد روابـط کجـدارو مریـز چـه اثـری بـر خاورمیانـه 
خواهـد گذاشـت؟ مصر در حـال برقـراری رابطه نزدیک 
تـر بـا عـراق و اردن هم هسـت و ایـا ایـن گفتگوهایی 
کـه بـا ایـران هم در حـال اجـام اسـت را می تـوان در 

ادامـه همـان مذاکـرات بغداد دانسـت؟
روابـط مصـر و اردن بـا عـراق روابطـی اسـت کـه در 
چارچـوب حـوزه کشـور های عربـی قابل تعریف اسـت. 
طبیعتـا عـراق هم کامـلا موثـر در تعدیل رابطـه اعراب 
بـا ایـران اسـت. امـا  روابـط اقتصـادی مصـر و ایـران 
همیشـه وجود داشـته . یعنی روابط تجـاری و اقتصادی 
بیـن دو کشـور خیلی پررنگ تر از رابطه سیاسـی اسـت 
بـه دلیـل اینکه ایران سـرمایه گـذاری زیـادی در حوزه 
نسـاجی و صنعتـی از زمـان های گذشـته با این کشـور 
دارد. ایـران بـه همیـن دلیل یک دفتر حفاظـت از منافع 
دارد کـه بـر روابـط اقتصـادی نظـارت می کنـد. به نظر 
مـی رسـد از نظـر اقتصـادی مصـر بـه تهـران بـاز هم 
نزدیـک تـر خواهـد شـد امـا در حـوزه سیاسـی اوضـاع 
بـه طـور مشـابه پیـش نمـی رود. چـرا کـه مصـر یـک 
نـگاه کامـلا امنیتـی نسـبت بـه رابطـه بـا ایـران دارد. 
سـه میلیـون شـیعه در این کشـور هسـتند کـه قاهره را 
نگـران مـی کننـد و مصر همـواره بـا نـگاه بدبینانه ای 
نسـبت بـه ایران رفتـار می کند و همیشـه نـگاه امنیتی 
دارد. لـذا در حـوزه اقتصـادی روابـط از ایـن هـم بهتـر 
مـی شـود امـا در حـوزه سیاسـی روابـط ناپایـدار ادامـه 

داشـت. خواهد 
 مـا شـاهد ایـن هسـتیم کـه تهـران و ریـاض صحبت 
هایـی بـا هـم دارنـد و پالـس هایـی مـی دهنـد. عراق 
واسـطه شـده و دو طـرف بـه نظـر می آیـد کـه مایلند 
مشـکلات را حـل کننـد. گفتگو بـا مصر تاثیـری هم بر 

روابـط ایـران و عربسـتان خواهد گذاشـت؟
برعکـس اگـر روابـط تهران و ریـاض بهبود پیـدا کند و 

مذاکـرات سـه ماهه ایران و عربسـتان به یـک نتیجه و 
نقطـه قابـل قبـول برسـد،تاثیر خـود را نه تنهـا بر مصر 
بلکـه به جهـان عرب خواهد گذاشـت. چرا که بسـیاری 
از کشـورهای عربی رفتارشـان تابعی از رفتار عربسـتان 
اسـت و هـرگاه روابط ایران بـا ریاض بهبـود بیابد، بقیه 
کشـورهای عربـی به سـمت ایران متمایل خواهند شـد. 
مصـر هـم از جمله ایـن کشورهاسـت. طبیعتا سـیگنال 

سـبز عربسـتان بـه مصـر وجود داشـته کـه بـا توجه به 
تصمیـم ریـاض بـرای گفتگـو بـا ایـران قاهـره هم می 
توانـد دسـت بـه اقدامـات مشـابه بزنـد. البتـه فراموش 
نکنیـم کـه مصـر سیاسـت هـای خـودش را بـه طـور 
مطلـق بـا عربسـتان هماهنگ مـی کند. هـر گاه رابطه 
بیـن ایـران و عربسـتان بهبـود پیـدا کنـد، مصـر هـم 

همیـن کار را تکـرار مـی کند.
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پیشنهاد اختصاص ۲۰ میلیارد تومان از محل اعتبارات خشکسالی به دامپزشکی خراسان شمالی

هشدار مجدد به کسانی که در سامانه املاک ثبت نام نکنند

مدیر کل دامپزشکی خراسان شمالی از پیشنهاد 
اختصــاص ۲0 میلیارد تومــان اعتبار از محل 
اعتبارات خشکسالی به وزارت جهاد کشاورزی 

برای حوزه دامپزشکی استان خبر داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایســنا، دکتر حمید رمضانی گفت: پیشــنهاد 
اختصاص این اعتبار ارائه شــده است اما هنوز 

رقمی اختصاص نیافته است.
وی با اشــاره به اینکه خراســان شمالی یکی 
از اســتان های متاثر از خشکسالی بوده است، 
افزود: این اعتبار برای تامین داروها و ســموم 
مبارزه با انگل های خارجی، محرک های ضد 

استرس و ... بوده است.
رمضانی تصریح کرد: حســاس بودن دام ها در 

مقابل بیماری ها و یا کاهش بره زایی از جمله 
اثرات ناشــی از خشکسالی بر روی دام ها بوده 

که طی چند ماه آینده شاهد آن خواهیم بود.
وی از تاثیر خشکسالی بر افزایش بیماری های 

مشترک میان انسان و دام نیز خبر داد.
این مقام مســئول اظهارکرد: وقوع خشکسالی 
موجب بروز استرس در دام ها می شود و همین 
عامل زمینه ســاز بروز بیماری های مشــترک 
میان انســان و دام و بیماری های اختصاصی 
دام می شــود.وی افزود: یکی از بیماری های 
مشــترک میان انسان و دام که ممکن است در 
دام بــروز پیدا کند و در صورت ارتباط دام آلوده 
به انسان، به انسان منتقل شود، بیماری شاربن 
است.رمضانی ادامه داد: خشکسالی موجب می 

شــود تا غذای مناسبی که به دام برسد کاهش 
یابد و از این رو دام حساس خواهد شد و عوامل 
بیمــاری زا فرصت هجوم به دام را پیدا خواهند 
کرد.وی با اشــاره به اینکه شــیوه دامپروری 
در دام های ســبک در این اســتان بیشــتر به 
صورت عشایری و ســنتی است، تصریح کرد: 
اگر در گذشــته دام ها برای چرا مسافت شش 
کیلومتــر را در روز طی می کردند امســال به 
علت خشکسالی شدید شاید مسافتی حدود 1۲ 
کیلومتر را طی کند که پیاده روی زیاد نیز سبب 

بروز استرس می شور.
این مقام مســئول بیان کرد: از سوی دیگر دام 
هنگام طی کردن مسیر برای چرا، ممکن است 
هر چیزی که جلوی آن بیاید بخورد که از نظر 

تغذیه ای برای دام مضر باشد.
وی تاکیــد کرد: به منظور پیشــگیری از بروز 

مشــکلات باید دامــدار برای تغدیــه دام مورد 
حمایت گیرد تا دام تغذیه حمایتی شود.

در حالی وزیر راه و شهرســازی اعلام کرد اگر 
خانوارها تا پایان شهریورماه اطلاعات سکونتی 
خود را ثبت نکنند مشــمول مالیات خانه های 
خالی می شــوند که قبلا هم بارها مســئولان 
وزارتخانه به این موضوع تاکید داشــتند اما تا 
کنون فقط 3 میلیون نفر در ســامانه املاک و 

اسکان ثبت نام کرده اند.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از ایســنا، وزیر راه و شهرســازی اعلام کرده 
که اگر خانوارها در ســامانه املاک و اسکان 
ثبت نام نکنند از آنها مالیات اخذ خواهد شــد. 
این موضوع را قبلا هم وزارتخانه اعلام کرده 
بود اما به نظر می رسد در شناسایی واحدهای 
خالی از ســکنه ابزار و مکانیــزم خاصی بجز 
خوداظهــاری وجود ندارد. طبق سرشــماری 
سال 13۹5 حدود ۲.۶ میلیون مسکن در ایران 
خالی مانده که دولــت و مجلس تلاش دارند 
ایــن تعداد را به بازار مصــرف بیاورند اما نبود 
زیرســاختهای لازم باعث شده تا کنون به این 

هدف نرسند.
مردادماه 13۹۹ ســامانه املاک و اســکان به 
منظور شناســایی وضعیت واحدهای مسکونی 
کشور به مرحله اجرا رسید. سال گذشته وزارت 
راه و شهرســازی اعلام کــرد که 1.3 میلیون 
خانه خالی را شناســایی و برای اخذ مالیات به 
ســازمان امور مالیاتی معرفی کرده است. شب 
قبل محمد اسلامی ـ وزیر راه و شهرسازی هم 
گفته که سازمان امور مالیاتی از مردادماه نسبت 

به اخذ مالیات از این واحدها اقدام خواهد کرد. 
البته معرفی این تعداد واحد خالی از بهمن ماه 
سال گذشته رسانه ای شد اما هنوز برای اعمال 

مالیات اقدامی صورت نگرفته است.
وزارت راه و شهرســازی از طریــق تقاطــع 
اطلاعاتی در سامانه املاک و اسکان بنا داشت 
واحدهای خالی از ســکنه را شناسایی کند که 

ظاهرا به طــور تمام و کمال بــه هدف خود 
نرســید. نهایتا از 1۹ فروردیــن ماه 1۴00 به 
خانوارها اعم از مالک و مستاجر دو ماه مهلت 
داده شد تا نســبت به ثبت اطلاعات سکونتی 
خود اقدام کنند و قانون، تنبیهاتی برای کسانی 
که این کار را انجام ندهند در نظر گرفته است.

بر اســاس بند ٧ از تبصــره 8 اصلاحیه ماده 

5۴ مکــرر قانون مالیاتهای مســتقیم مصوب 
پنجم آذرمــاه 13۹۹ مجلس، دســتگاههای 
اجرایــی مکلفند خدمات خــود از قبیل افتتاح 
حســاب بانکی و صدور دســته چک، یارانه و 
کمک معیشتی، تعویض پلاک خودرو، فروش 
انشعاب آب، برق، تلفن و گاز طبیعی و بسیاری 
دیگر از خدمات را صرفــا با اخذ کد ملی و بر 
اساس کد پستی یا شــرح نشانی یکتای درج 
شــده مربوط به اقامتگاه اصلی افراد در سامانه 

املاک و اسکان کشور ارایه کنند.
امــا تا کنــون خانواده ها اســتقبال چندانی از 
ســامانه املاک و اسکان صورت نداده اند و به 
همین دلیل مهلت ثبت نام تا پایان شهریورماه 
تمدید شــد. این در حالی است که وزارتخانه 
بارها اعلام کرده داشــتن دهها و صدها واحد 
مسکونی در صورت ســکونت خانوارها در آن 
ایرادی ندارد و مشمول مالیات خانه های خالی 

نخواهد شد.
با این حال طبق آماری که شــب گذشه وزیر 
راه و شهرســازی ارایه کرد تا کنون 3 میلیون 
خانوار در ســامانه جامع املاک و اسکان ثبت 
نام کرده اند و این در حالی اســت که برآوردها 
از وجود ۲8 میلیون واحد مســکونی در کشور 
حکایت دارد. اسلامی از مردم تقاضا کرده حتما 
نسبت به درج اطلاعات ســکونتی خود اقدام 
کنند و از رسانه ها خواسته تا خانوارها را نسبت 

به این موضوع تشویق و ترغیب کنند.
اولین و دومیــن گام مجلــس و دولت برای 

اعمــال مالیات از مالــکان واحدهای خالی از 
ســکنه در حالی تقریبا با شکست مواجه شده 
که کارشناســان معتقدند حتی بــا ورود ۲.۶ 
میلیون خانه خالی به بازار مصرف، هیچ یک از 
مشکلات حوزه مسکن از جمله حاشیه نشینی، 
معضلات بــازار اجاره و قیمت مســکن حل 

نخواهد شد.
بیت الله ســتاریان ـ کارشناس اقتصاد مسکن 
ـ معتقد است: وضع مالیات بر خانه های خالی 
هیچ تاثیری بر کاهش قیمت مســکن نخواهد 
گذاشت. آمار ۲.۶ میلیون مسکن خالی در واقع 
خالی نیســت بلکه ضریب ذخیره است که در 
همــه جای دنیا وجــود دارد و برای معاملات 
ضرورت دارد. هیچ وقت هم وارد بازار نمی شود 
و در طول سال متغیر است. یعنی واحد خالی، 
دارای سکنه می شود و وارد دارای سکنه، خالی 
می شــود. حتی اگر بر فرض محال بتوانند ۲.۶ 
میلیون مسکن خالی را وارد بازار مصرف کنند 
فقط مشکل کسری یک سال را حل کرده اند؛ 
در حالی که ما 10 سال کسری مسکن داریم.

او با بیان اینکه کاهش اخیر قیمت مسکن در 
شــرایط رکود معاملات، ما را از کســری پنج 
میلیــون واحد غافل نکنــد، می گوید: طی 30 
ســال گذشــته قیمت طلا و دلار حدودا 180 
برابر شده در حالی که مسکن 1۲00 برابر شده 
است که نشان می دهد این بخش ذاتا ظرفیت 
دارد و علت اصلی آن کمبود عرضه نســبت به 

تقاضاست.

 افزایش ۴۰ الی ۴۳ درصدی قیمت نان 
در مشهد

رئیس اتحادیه نانوایان مشــهد با بیان اینکه مصوبه جدید قیمت نان توسط کارگروه گندم، آرد و 
نان خراسان رضوی از دیروز به اتحادیه نانوایان مشهد اعلام شده، گفت: بر اساس مصوبه جدید 
نرخ انواع نان بین ۴0 تا ۴3 درصد افزایش یافته اما وزن نان تغییری پیدا نکرده است.به گزارش 
روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، مصطفی کشتگر در خصوص نرخ نامه جدید نان در مشهد 
اظهار کرد: نرخنامه های جدید از امروز در اختیار ۲500 نانوایی  در سطح مشهد قرار خواهد گرفت.

رئیس اتحادیه نانوایان مشهد ادامه داد: این مصوبه جدید تا حدودی می تواند مشکلات نانوایان در 
زمینه پرداخت حقوق کارگری را کاهش داده و افزایش هزینه ها را جبران کند. باید توجه داشــت 

نان نیز مانند سایر کالاها تحت تاثیر تورم قرار گرفته است.

خبر بد برای بازنشستگان تامین اجتماعی
در حالی پرداخت مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی آغاز شده که معوقه فروردین ماه در آن 
لحاظ نشــده اســت.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایلنا، بازنشستگان و مستمری 
بگیران ســازمان تامین اجتماعی اعلام کردند که پرداخت مستمری تیرماه، از روز ۲0ام این ماه 
بر اســاس حروف الفبا در جریان است؛ اما پرداخت مابه التفاوت فروردین ماه که ناشی از اعمال 
مرحله دوم متناسب ســازی از اردیبهشت ماه است، در مستمری تیرماه لحاظ نشده است. پیشتر 
مسئولان تشکل های بازنشستگان وعده داده بودند که از ابتدای خرداد و یا نهایت تا انتهای تیرماه، 
معوقه سال جاری به حساب بازنشستگان )سایر سطوح( که مستمری هایشان از اردیبهشت ماه بر 
اساس فرمول بازنگری شده متناسب سازی، افزایش پیدا کرد، واریز شود. بر اساس جدول منتشر 
شده توسط سازمان تامین اجتماعی، پرداخت مستمری تیرماه تا 5 روز آینده ادامه دارد؛ لذا در ماه 
جاری از اعمال معوقه فروردین ماه در مستمری بازنشسشتگان خبری نخواهد شد. بر اساس اعلام 
ســازمان تامین اجتماعی، باید حدود ۲ هزار میلیارد تومان به این منظور اختصاص یابد.به گفته 
مصطفی ســالاری، مدیرعامل این صنندوق بیمه ای، به دلیل محدویت منابع ناشی از اجرای دو 

مرحله متناسب سازی، پرداخت معوقه فروردین مماه با تاخیر مواجه شده است.

وزیر راه صدور حکم تخلیه برای مستأجران را 
تایید کرد

وزیر راه و شهرســازی با تایید صدور حکم تخلیه برای مستأجران در شرایط کرونایی، گفت: اگر 
بازار کالای سرمایه ای تغییر کند، قیمت مسکن افزایش می یابد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از خبرگزاری تســنیم، محمد اسلامی در برنامه نگاه یک با اشاره به این که بازار مسکن 
تابع بازرهای اقتصادی است، اظهار کرد: در صورت تغییر در سایر بازرهای اقتصادی قیمت مسکن 
نیز افزایش می یابد.وی با بیان این که برای شناسایی خانه های خالی اقدامات زیادی انجام شده و 
مسکن نباید یک کالای سرمایه ای باشد، یادآور شد: تاکنون 1.3 میلیون خانه خالی شناسایی و به 
سازمان امور مالیاتی برای دریافت مالیات معرفی شده است.وی از ثبت  اطلاعات سکونتی توسط 
حدود 3 میلیون نفر خبر داد و با بیان این که برای ۲5 میلیون نفر پیامک وضعیت ملکی ارسال شده 
است، افزود: ما منتظر ثبت نام مردم نماندیم و تمامی واحدهای خالی از سکنه را شناسایی کرده 
ایم .وزیر راه و شهرســازی همچنین از شناسایی واحدهای )مسکونی، تجاری( بانک ها خبر داد و 
گفت:  سهم بزرگی از بازار مسکن مربوط به سوداگری است.اسلامی با اشاره به بازار اجاره مسکن،  
افزود: 1300 شکایت به شورای حل اختلاف ارسال شده است. از این تعداد 300 حکم تخلیه برای 
مستأجران صادر شده و مابقی هم بین مالکان و موجران صلح ایجاد شده  است.وی با بیان برای 
اجاره دارای حرفه ای اقدامات لازم و همچنین زمین را تامین کرده ایم و تاکنون چندین بار فراخوان 
دادیم، اظهار کرد: بسیاری از مشاوران املاک در مقایسه با سایر مشاغل حضور چشمگیری دارند، 
تلاش کرده ایم با اتحادیه مشاوران املاک نرخ های قرارداد ها را ضابطه مند کنیم.وی با یادآوری 
اینکه حدود ۲50 هزار نفر چ برای وام ودیعه مسکن ثبت نام کرده اند گفت: به زودی کسانی که در 
سال گذشته وام ودیعه مسکن دریافت نکرده اند و واجد شرایط دریافت وام ودیعه مسکن هستند 
این تســهیلات را دریافت کنند.اســلامی توضیح داد:تعیین سقف اجاره مسکن بسیار در کاهش 
قیمت اجاره موثر بوده، اما بســیاری از مردم ادعا می کنند که باعث افزایش قیمت شده است، اما 
باید این موضوع را یادآوری کنیم که در ســال گذشته یکی از شبکه های تلویزیونی مستاجران و 
مالکان خوب را معرفی می کرد و همین امر نشــان داد که چقدر مالکان انصاف داشتند و در این 

حوزه مراعات مستاجران را کرده بودند.

مرزهای ایران و افغانستان به مدت ۵ روز 
بسته می شود

سخنگوی گمرک ایران گفت: از امروز )دوشنبه ۲8 تیر( تا پایان روز جمعه بار دیگر مرز های ایران 
و افغانستان بسته می شود و پذیرش کالا صورت نمی گیرد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از گمرک؛ گرچه بعد از درگیری های اخیر، فعالیت در مرزهای ایران و افغانستان از سر گرفته 
شده بود، اما طبق اعلام مسئولان گمرک ایران از روز دوشنبه تا پایان روز جمعه هفته جاری به 
دلیل پیش رو بودن ایام عید قربان. مرزها از ســوی افغانستان بسته خواهد شد.گفتنی است؛ طی 
هفته های اخیر به دلیل درگیری های افغانستان، فعالیت تجاری بین ایران و این کشور تحت تاثیر 
قرار گرفت؛ به طوری که دو مرز دوغارون و ماهیرود مدتی بســته شد، اما به هر ترتیب در هفته 
گذشــته ابتدا مرز ماهیرود و در ادامه دوغارون گشــایش یافته و تبادل تجادی تا به امروز در سه 
مرز دوغارون، ماهیرود و میلک ادامه داشت .به گفته سید روح اله لطیفی سخنگوی گمرک. طبق 
اعلام افعانستان به دلیل ایام عید قربان و روز عرفه این تعطیلی اعمال خواهدشد، بنابراین از تجار 
و گمرکات اجرایی خواسته می شود تا از ارسال محموله های تجاری در این مدت خودداری کنند.

ســخنگوی گمرک اعلام کرد: از روز شنبه آینده )دوم مرداد(. فعالیت های تجاری در مرز ایران و 
افعانستان از سر گرفته می شود.

وزیر نفت: قیمت بالای نفت در بلندمدت به 
سود کسی نیست

وزیر نفت پس از پایان نوزدهمین نشست اوپک پلاس گفت: قیمت بالای نفت در بلندمدت، به 
سود اعضای اوپک پلاس نیست.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، بیژن 
زنگنه با اعلام اینکه پس از تصمیم نشست امروز اوپک پلاس قیمت نفت روندی افزایشی نخواهد 
داشــت، تأکید کرد: قیمت بالای نفت در بلندمدت به سود تولیدکنندگان اوپک پلاس نیست.وی 
درباره جزئیات توافق نوزدهمین نشســت اوپــک پلاس هم گفت: اعضای اوپک پلاس تصمیم 
گرفتند تا دســامبر ۲0۲۲ هر ماه تولید این ائتلاف روزانه ۴00 هزار بشکه تا رسیدن به رقم تولید 
آوریل ۲0۲0 که مبنای کاهش تولید بود، افزایش یابد.وزیر نفت ایران مباحث مطرح شده از سوی 
امارات را مربوط به تقسیم سهمیه و خط پایه تولید دانست و با بیان اینکه افزون بر امارات خط پایه 
تولید بعضی دیگر از کشــورها هم تغییر کرد، گفت: مقرر شد ظرف 15 ماه از سوی اوپک پلاس 
روزانه 5 میلیون و 800 هزار بشکه نفت به بازار افزوده شود و نشست ها برای بررسی بازار نفت هم 
به صورت ماهانه برگزار می شود.وزیر نفت تأکید کرد: در همه این بحث ها بازگشت ایران به بازار 
پدیده مهم و تأثیرگذار خواهد بود و هر وقت این اتفاق بیفتد اوپک پلاس نمی تواند برگشت ایران 
را نادیده بگیرد.زنگنه درباره نتیجه نشست امروز و تأثیر آن بر بازار نفت گفت: قاعدتاً قیمت ها به 
سمت بالا نخواهد رفت و نبود توازن بین عرضه و تقاضا اتفاق نخواهد افتاد و وضع اطمینان بخشی 
برای آینده است.وی ادامه داد: با توجه به آثار مثبتی که در رشد اقتصاد جهانی شاهدیم ضرورت 
داشــت مقدار کاهش تولید اوپک پلاس به بازار برگردد تا در بازار نفت کمبود عرضه نباشد.وزیر 
نفت تصریح کرد: قیمت بالای نفت در کوتاه مدت سبب خوشحالی است، اما در بلندمدت به دلیل 

اقتصادی شدن استفاده از انرژی های جایگزین و انواع نفت گران خبر خوبی نیست.

خبر

چالش های تامین خوراک دام و طیور
ســرویس اقتصاد | کارشناســان بر این باور 
هســتند که از آنجایی که در سال های اخیر 
با افزایــش قیمت خوراک دام و طیور اعم از 
ذرت، ســویا، کاه، جو، کنجالــه و... رو به رو 
بودیم، نرخ انواع گوشــت در حد چشم گیری 
بالا رفته اســت. چراکه به عقیده آنان قریب 
به ٧0 درصد تعیین قیمت گوشــت به قیمت 
نهاده آن بســتگی دارد. البتــه در این میان 
عوامل دیگری مانند هزینــه نگهداری دام، 
دلال بازی و البته بالا رفتن هزینه های حمل 
و نقل نیز نقش بسزایی در گران شدن انواع 

گوشت دارد. 
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« چندی 
پیــش مجید موافق قدیــری رئیس انجمن 
صنایع خــوراک دام، طیور و آبزیان ایران در 
یادداشتی نوشــت: چالش های این روزهای 
بــازار نهاده هــای دامی تولید خــوراک دام 
باعث شــده واکاوی دلایل این مشــکلات 
بــرای رفع آنها اهمیتی دوچنــدان بیابد. در 
شــرایط کنونی که تولید برخــی نهاده های 
دامی به خصوص محصولاتی مانند ســویا 
و ذرت کــه تولید آنها با شــرایط اقلیمی و 
کم آب ایران ســازگاری ندارد محدود بوده و 
وابســتگی زیادی به واردات این محصولات 
وجــود دارد، هــر نــوع سیاســت گذاری یا 
اثــر تبعی ناشــی از تغییــر در بــازار ارز یا 
شــیوه های تجاری می تواند خطرات زیادی 
 را در برابر تامیــن به موقع این نهاده ها قرار

 دهد.

بدعهدی وزیر جهاد در جلوگیری از خام 
مصرفی نهاده های دامی

یــک اســتاد دانشــگاه می گویــد: یکی از 
اصلی ترین وعده های وزیر جهاد کشــاورزی 
جلوگیری از خام فروشی)مصرفی( نهاده های 
دامــی بود اما متأســفانه طی ایــن مدت ما 

تغییری در این زمینه مشاهده نکردیم.
مجتبی زاغری، اســتاد دانشــگاه تهران در 
گفتگو با مهر با بیان اینکه »حدود ٧0 درصد 
هزینه تمام شــده تولید محصولات پروتئینی 
مربوط به خوراک اســت« بیــان می کند: از 
نظــر علمی می توان گفت که طی 8 ســال 
گذشــته، اقدام یا تحقیقی از سوی مسئولان 
انجام نگرفته که بتواند هزینه این ٧0 درصد 

را کم کند.
وی تصریح می کند: نــه تنها اقدامی در این 
حوزه انجام نگرفته بلکه تا حدودی هزینه ها 
افزایش هم یافته اســت، بــه ویژه در حوزه 
واردات بــا افزایش هزینه بیشــتری مواجه 

بوده ایم.
زاغری با اشاره به اینکه »یکی از اصلی ترین 
وعده های وزیر جهاد کشــاورزی جلوگیری 
از خام فروشــی )خام مصرفــی( نهاده های 
دامی بوده اســت« می افزاید: متأسفانه طی 
این مدت ما تغییری در این زمینه مشــاهده 
نکردیم و تولید برخــی کارخانجات خوراک 

حتی کمتر نیز شده است.
مزایای تولید دان در کارخانجات خوراک

عضو انجمــن صنایع خــوراک دام، طیور و 

آبزیان ایران ادامــه می دهد: یکی از مزایای 
تولید دان در کارخانجات خوراک این اســت 
که افــت و ضایعات کمتــری در این زمینه 

خواهیم داشت.
زاغــری اضافه می کند: در تمام کشــورهای 
توسعه یافته نیز تولید خوراک در کارخانجات 
انجام می شود و ســهم تولید در مزارع بسیار 
کم اســت، البته این کشــورها کارخانجات 
تولید خــوراک را اولویت بندی کرده اند و آن 
دســته از کارخانجات که بازده کمی داشتند، 
حذف شــدند. بنابراین تعداد کارخانجات در 
این کشــورها کم و بازدهی آنها زیاد اســت 
کــه می توان گفــت یکی از دلایــل ارزان 
بودن قیمــت دان در این کشــورها، همین 
مساله اســت.این استاد دانشــگاه می افزاید: 
علاوه بر افــت کمتر، بحث کنترل کیفی نیز 
در ایــن حوزه مطرح اســت. برای مرغداران 
صــرف نمی کند یا این امکان وجود ندارد که 
وقتی نهاده را تحویــل می گیرد، کیفیت آن 
را بررســی کنند، عدم آلودگی به سموم و یا 
میزان پروتئیــن آن را اندازه گیری کنند، اما 
در کارخانجــات خوراک آزمایشــگاه کنترل 
کیفی وجود دارد که این کار را انجام می دهد 
ضمن اینکه افرادی که تجربه بیشتری دارند، 
فرمــول خوراک را تهیــه می کنند در نتیجه 

خوراک یک دست تر خواهد شد.
شعار خوراک سالم، دام سالم و غذای 

سالم
وی ادامــه می دهــد: زمانی که نهــاده در 

کارخانــه خوراک فرآوری می شــود، حرارت 
بالایی می بیند که همین مســاله منجر به از 
بین رفتن باکتری هایی می شــود که در آن 
وجود دارد اما در مــزارع پرورش دامداری و 
مرغداری چنین امکانی وجود ندارد و ممکن 
اســت باکتری وارد بدن دام و طیور شــود و 

ایجاد بیماری کند.
زاغری با اشاره به شــعار خوراک سالم، دام 
سالم و غذای ســالم، می گوید: این شعاری 
اســت که در تمام دنیا مطرح است و ما نیز با 
تولید خوراک در کارخانجات می توانیم به آن 

نزدیک شویم.
وی مطرح می کند: ما در کشور 18 هزار واحد 
مرغداری داریم اگر قرار باشد 18 هزار آسیاب 
و میکســر کوچک نیز داشته باشیم، 18 هزار 
فرمول متفاوت نیز خواهیم داشــت اما وقتی 
چند نفر مشــاور عالی و متخصص مســئول 
جیره نویسی باشند، اتفاقات بسیار خوبی رخ 
می دهد و باعث می شــود که ما از نهاده های 

خام دامی به نحو احسن بهره ببریم.
کارخانجات خوراک باید اعتماد مرغ داران 

و دامداران را جلب و محصول با کیفیت 
بالا تولید کنند

زاغری در پاســخ به این پرســش که »فکر 
می کنید مهم ترین ضعف دولت در اجرای این 
طرح چه بوده است؟« میگوید: به اعتقاد بنده 
اصلًا عزمی برای این کار وجود نداشــته که 
بخواهد ضعف داشته باشد. درباره دلایل این 

مساله نیز خود مسئولان باید جوابگو باشند.

وی تاکید می کند: علاوه بر این کارخانجات 
خــوراک دام باید نظر و اعتمــاد دامداران و 
مرغداران را جلب کنند به این شــکل نباشد 
که برای تولید محصول ارزان، اعتماد دامدار 
و مرغدار را زیرپا بگذارند چرا که قاعده کلی 
ارزان قیمت، کیفیت  اســت که محصولات 
پایینی دارند یا طوری نباشد که محصول بی 
کیفیــت را گران بخرند باید کیفیت محصول 

بالا و قیمت آن نیز به اندازه باشد.
زاغری تصریح می کند: همچنین در قدم اول 
باید دامدار و مرغدار توجیه شوند که استفاده 
از خوراک آماده برای آنها به صرفه تر اســت 
و مزایا و معایب آن کامل برایشان شرح داده 

شود.
عدم وجود رشته فناوری ساخت خوراک را 

در دانشگاه های کشور
وی ادامه می دهــد: کارخانجات خوراک نیز 
باید به شکل صحیح، منطقی و بدون غرض، 
رتبه بندی شوند و بر اساس آن واحدهایی که 
بازدهی کم دارند، یا ســاختار خود را اصلاح 

کنند و یا حذف شوند.
زاغری در پایــان با بیان اینکه »ما رشــته 
فناوری ســاخت خوراک را در دانشگاه های 
کشــور نداریم« بیان میکنــد: ما متخصص 
تغذیــه زیــاد داریــم امــا در ایــن حوزه 
فارغ التحصیلــی نداریم، اخیراً درســی تحت 
این عنوان تعریف شــده کــه کمک می کند 
 دانشــجویان مقــداری بــا ایــن مبحــث

 آشنا شوند.
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سینوفارم، برای استفاده کودکان مجوز 
گرفت

مقامات بهداشتی چین از صدور مجوز استفاده از واکسن ضد کرونا سینوفارم ساخت این کشور 
برای رده سنی 3 تا 1٧ سال خبر دادند.

ایرنا نوشت: مجوز استفاده اضطراری از واکسن ضد کرونای تولیدی شرکت »سینوفارم« چین 
برای کودکان و نوجوانان در رده سنی 3 الی 1٧ سال صادر شده است.

واکســن سینوفارم مبتنی بر یک ویروس غیرفعال است. شــرکت سینوفارم این واکسن را با 
همکاری موسسه ویروس شناســی ووهان و موسسه محصولات بیولوژیکی پکن توسعه داده 
است. واکسن های غیرفعال برای دهه ها آزمایش شده و با موفقیت در برابر بیماری هایی نظیر 

دیفتری، هپاتیت B، فلج اطفال، سرفه سیاه و کزاز استفاده شده اند.
تولیدکنندگان واکســن معمولًا 5 مســیر فنی را در سراسر جهان پیش می گیرند که »واکسن 
ویروس غیرفعال« رایج ترین روش اســت. ویژگی های این نوع واکسن، تولید ساده و سریع با 

ایمنی بالا است و معمولًا برای مقابله با بیماری های حاد استفاده می شود.
آزمایش های فاز ســوم واکسن سینوفارم در 10 کشــور جهان از جمله امارات متحده عربی، 
بحرین، پرو، مراکش، آرژانتین، اردن و پاکســتان انجام شــده است. یکی از دلایل آزمایش 
این واکســن در خارج از جمهوری خلق چین این اســت که در چین به دلیل کنترل شــدید، 
تعداد عفونت ها به شــدت کاهش یافته بود و به طور کلی به دست آوردن داده های معنی دار 

دشوار بود.
اطلاعات رســمی این واکسن به ویژه داده های مربوط به آزمایش بالینی مرحله سوم به طور 
رســمی منتشر شده است. در ۲۹ دسامبر ســال ۲0۲0 /۹ دی 13۹۹/ این شرکت اثرگذاری 

واکسن سینوفارم را ٧۹ درصد اعلام کرد. سینوفارم 10 دی 13۹۹ در چین مجوز گرفت.
 Lancet Infection Diseases ( پیش از این نیــز نتایج یک مطالعه که در مجله لنســت
( منتشــر شد، نشــان داد تزریق »کروناواک«، واکسن کووید1۹ ساخته شده توسط شرکت 
چینی زیســت دارویی »ســینوواک« برای کودکان و نوجوانان بی خطر اســت و یک پاسخ 

آنتی بادی قوی ایجاد می کند.

نگران ثبت نام فرزند خود در مدارس نباشید
وزیر آموزش وپرورش گفت: هیچ خانواده ای نگران ثبت نام فرزند خود در مدارس نباشد، برای 

نام نویسی همه دانش آموزان تمهیدات لازم اندیشیده شده است.
ایرنا نوشــت: محسن حاجی میرزایی در حاشــیه همایش نظام تربیت اوان کودکی چشم انداز 
تجارب و اســتلزامات افزود: در ســامانه ثبت نام »پادا« امکان انتخاب چند مدرسه وجود دارد 
 که ممکن اســت برخی از آن ها بر اساس تعداد بیشتر شرکت کننده زودتر ظرفیتشان پر شود. 
وزارت آموزش وپرورش هم بر فرآیند ثبت نام دانش آموزان نظارت دارد، بی شــک جای خالی 

برای همه دانش آموزان در مدارس وجود دارد.
وزیر آمــوزش و پرورش درباره امکان افزایش ظرفیت مدارس یادآور شــد: ظرفیت مدارس 
مشخص شده اســت که هر مدرسه چند نفر را پذیرش می کند، با توجه به الکترونیکی بودن 

فرآیند ثبت نام، امکان دخل و تصرف در آن به حداقل رسیده است.
حاجی میرزایی خاطرنشان کرد: این فرآیند متناسب با ظرفیت ثبت نام انجام می شود، افزایش 
ظرفیت مدرســه در شرایطی است که تعداد کلاس به اندازه کافی باشد، اما بر اساس مقررات 

جاری و تعداد مشخص دانش آموزان افزایش ظرفیت به آنها آسیب وارد می کند.
وی همچنین درباره مشــکلات دانش آموزان در ســامانه پادا برای انتخاب رشته اظهار کرد: 
امســال کل فرآیند دانش آموزی و نیروی انسانی را در سامانه قرار دادیم و این عملیات چون 
در گستره بزرگی انجام می شود، احتمال دارد که در برخی از ساعات با مشکل مواجه شود که 

البته باید این مشکلات به سرعت رفع شوند.
حاجی میرزایی همچنین درباره گرایش دانش آموزان به رشــته تجربی افزود: انتخاب رشــته 
تحصیلی تحت عوامل مختلفی انجام می شــود. بخشــی مربوط به آموزش وپرورش نیست و 

به فضای عمومی جامعه برمی گردد که گرایش به برخی از مشاغل برای آینده بیشتر است.
وی گفت: این موضوع در آینده نیازمند این اســت که تناســب به شیوه مناسب تری در توزیع 
رشــته ها انجام شود تا به تعادل برسد. اکنون بیش از 35 درصد دانش آموزان متوسطه دوم در 

هنرستان ها هستند که امسال این ظرفیت باید افزایش پیدا کند.
به گفته حاجی میرزایی، فرآیند هدایت تحصیلی باید بهتر از گذشته انجام شود، امسال به دلیل 
کرونا محدودیت وجود داشت، باید دانش آموزان با مشاغل مختلف آشنا شوند اگر خانواده ها با 

ظرفیت هنرستان ها آشنا شوند، گرایش به رشته های هنرستانی نیز بیشتر می شود.

کشتار دام در معابر عمومی ممنوع
رئیس اداره نظارت بر بهداشــت عمومی و مواد غذایی اداره کل دامپزشــکی خراسان شمالی 
از تشــکیل و فعالیت ٧۴ اکیپ دامپزشکی در این استان طی روز عید قربان و روز قبل از آن 

خبر داد.
ایسنا نوشت: ابراهیم تقوایی با بیان اینکه »تعداد 33 اکیپ از این تعداد اکیپ های ثابت و ۴۲ 
اکیپ نیز ســیار هســتند« اظهار کرد: علاوه بر آن در روز عید قربان 3۶ دامپزشک، ۶٧ ناظر 

بهداشتی گوشت و 10 ناظر بهداشتی نیز به مردم خدمت ارائه خواهند داد.
تقوایی ادامه داد: همچنین در روز قبل از عید قربان ناظران بهداشــتی در میادین عرضه دام 
مســتقر هستند و دام ها را از لحاظ سلامت مورد بررسی قرار خواهند داد و در روز عید قربان 
نیز هشت کشتارگاه در استان ادامه خدمات رسانی به مردم برای کشتار دام های نذری است.
بــه گفته وی در این اســتان در چهار شهرســتان چهار میدان عرضه دام وجــود دارد و در 
شهرشــتان هایی که میدان عرضه دام وجود ندارد، در صورت تشــکیل میدان موقت ناظران 

بهداشتی دامپزشکی در آن مکان ها نیز مستقر می شوند.
این مقام مســئول در پاسخ به این سوال که برخورد دامپزشکی با افرادی که دام های نذری 
را در معابر و کوچه ذبح می کنند، اظهارکرد: در واقع کشتار دام در معابر عمومی ممنوع است 
و در این ارتباط جلســاتی با دادســتانی برگزار شــد و با افرادی که این اقدام را انجام دهند، 

برخورد می شود.
وی با اشــاره به اینکه تمامی این اقدامات به دلیل جلوگیری از انتقال بیماری مشــترک تب 
خون ریزی دهنده کریمه کنگو از دام به انســان است، تاکیدکرد: ممکن است دام به بیماری 
مذکور مبتلا باشد و خون دامی که در سطح کوچه و خیابان ریخته باشد عامل انتقال بیماری 

به افراد شود.
رئیس اداره نظارت بر بهداشــت عمومی و مواد غذایی اداره کل دامپزشکی خراسان شمالی با 
بیان اینکه در روز عید قربان کشــتارگاه ها فعال بــوده و دام های نذری را قربانی می کنند، 
گفت: در کشــتارگاه دامپزشک حضور می یابد و بر روی سلامت دام و گوشت نظارت کامل 

را خواهد داشت.
وی تصریح کرد: اما بیماری تب خون ریزی دهنده کریمه کنگو در دام هیچ علامتی ندارد و 
این بیماری از طریق گزش توسط کنه ها و یا از طریق ترشحات دام به انسان منتقل می شود.

ویروس بیماری تب خون ریزی دهنده کریمه کنگو در دمای انجماد از بین نمی رود
تقوایی با تصریح بر اینکه تنها راه از بین بردن ویروس این بیماری در گوشــت دام گذراندن 
دوره پیش سرد است، خاطرنشان کرد: برخی از افراد تصور می کنند دوره پیش سرد به معنای 
انجماد گوشــت است اما باید به این نکته توجه داشــت که ویروس بیماری تب خون ریزی 
دهنده کریمه کنگو در دوره انجماد از بین نمی رود. دمای پیش ســرد برای از بین رفتن این 

ویروس صفر تا چهار درجه سانتی گراد به مدت ۲۴ ساعت است.
این مقام مســئول در ارتباط با افرادی که دام را در منزل کشتار می کنند همچون روستاییان 
تصریح کرد: توصیه می شود این افراد چاله ای به اندازه 30 سانتی متر حفر کنند و دام را بر 
روی آن چاله ذبح کنند تا خون دام در آنجا تخلیه شود و سپس روی آن با خاک گرفته شود.
وی افزود: با شهرداری صحبت شده تا در روز عید قربان طی چندین مرتبه خودروهای حمل 

زباله در شهر تردد داشته باشند و نسبت به جمع آوری زباله ها اقدام کنند.
تقوایی ادامه داد: از ســوی دیگر به مردم توصیه می شود تا دام های نذری خود را از میادین 
عرضه دام که دامپزشــک و ناظران بهداشــتی در آنجا مستقر هســتند، خریداری کنند تا از 

سلامت دام خود اطمینان داشته باشند.

خبر 

بررسی  آمارها نشان داد؛

فارغ التحصیلان، 4۰ درصد جمعیت بیکاران را تشکیل می دهند

پاستوکووک؛ نامزد واکسن مناسب برای کودکان

آمارها نشــان می دهد که در بهار امســال ۴0.3 درصد 
بیکاران کشور فارغ التحصیل دانشگاهی بوده اند.

مهر نوشــت: بررســی تازه ترین آمار مربوط به وضعیت 
نیروی کار مربوط به بهار ســال 1۴00 که از سوی مرکز 
آمار ایران ارائه شده است، نشان می دهد که ۹۲۴ هزار و 
3۹۴ نفر از جمعیت فارغ التحصیلان کشور بیکار هستند؛ 
یعنی در بهار امســال 13.۴ درصــد از کل جمعیت فعال 

فارغ التحصیل آموزش عالی بیکار بوده اند.
این نرخ همچنین بین زنان بیش از مردان است به طوری 
کــه ۴۴۹ هــزار و ۴1۲ نفر از این جمعیــت را مردان و 
۴٧۴ هزار و ۹8۲ نفر را زنان به خود اختصاص می دهند. 
از نظر درصدی نیز نرخ بیــکاری فارغ التحصیلان گروه 
مردان ۹.۴ درصد و گروه زنان ۲۲.۴ درصد اســت. نرخ 
بیــکاری فارغ التحصیلان در گروه مردان در بهار ســال 

جاری نســبت به بهار سال ۹۹، 0.۹ درصد کاهش و در 
گروه زنان ۲.۲ درصد افزایش را نشان می دهد.

همچنین در حال حاضــر ۲ میلیون و ۲۹1 هزار و ۶0۴ 
نفر بیکار در کشــور داریم که بررســی سهم »جمعیت 
بیــکار تحصیل کرده از مجموع جمعیت بیکار کشــور« 
حاکی از آن اســت که ۴0.3 درصد بیکاران کشــور، در 
گروه فارغ التحصیلان آمــوزش عالی قرار دارند که این 

سهم در بهار سال ۹۹، 3۶ درصد بود.
البتــه ســهم »جمعیت شــاغل فارغ التحصیــل از کل 
شــاغلان« با رشــد مواجه بــوده به طــوری که این 
ســهم 0.1 درصــد افزایش داشــته اما نســبت رشــد 
جمعیت بیــکار فارغ التحصیل همچنان طی ســال های 
 گذشــته بیش از رشــد جمعیت شــاغل فارغ التحصیل

 است.

 احسان مصطفوی درباره این واکسن و مراحلی 
که بــرای اخذ مجوز مصــرف اضطراری طی 
شده اســت، اظهار کرد: هر کاندیدای واکسن 
برای کسب تاییدیه خود بعد از انجام مطالعات 
آزمایشــگاهی و در مرحله پیــش بالینی، باید 
مطالعات حیوانی را ســپری کرده تا پس از آن 
مطالعات بالینی در انســان ها آغاز شــود، البته 
نکته قابل تامل این است که واکسن ها باید سه 
فاز بالینی را برای کسب تاییدیه واکسیناسیون 

عمومی طی کنند.
باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: اپیدمیولوژیست 
انستیتو پاستور ایران در مورد یافته های علمی 
این واکسن در فاز های قبلی این مطالعه گفت: 
انستیتو فینلای کوبا با تجربه تولید واکسن های 

متعدد، واکسن سوبرانا۲ را تولید کرده است.
او ادامــه داد: ســوبرانا۲ متشــکل از یــک 
سوسپانســیون تزریقی، حاوی RBD پروتئین 
S1 که به صورت کووالانســی به توکســوئید 
کزاز کنژوگه و روی ژل هیدروکسید آلومینیوم 
جذب شــده اســت و در دمای یخچال قابل 
نگهداری است؛ بر اســاس قرارداد امضا شده 
بین انســتیتو فینــلای کوبا و انستیتوپاســتور 
ایــران، فناوری این واکســن و پلتفــرم تولید 
 آن در حال انتقال به انســتیتو پاســتور ایران

 است.
به گفته مصطفــوی، ارزیابی های پیش بالینی 
این واکســن کاندیــد، ایمنی زایــی آن را در 
آزمون های حیوانی نشــان داده است. در این 
مطالعــات عنوان های بالایــی از آنتی بادی ها 
علیه RBD ایجاد شده و شاخص avidity بالا 
بــرای آنتی ژن و توانایی بالای آنتی بادی برای 
مهار اتصال RBD بــه گیرنده های ACE۲ و 
خنثی ســازی ویروس مشــاهده شــده است. 
همچنین ارزیابی ها نشــان داد که این واکسن 
باعث ایجــاد القای حافظــه ایمونولوژیک در 

سلول های B و T می شود.
واکسن پاستور در فاز نخست 4۰ داوطلب 

داشت  
مصطفــوی گفت: در فــاز 1 کارآزمایی بالینی 
در کشــور کوبا  ۴0 نفر داوطلب این واکســن 
شده اند، اما هیچ واکنش نامطلوب شدید مربوط 
به این کاندیدای واکسن در این فاز از مطالعات 

مشاهده نشده است.
اپیدمیولوژیست انســتیتو پاستور ایران تصریح 
کرد: نتایــج بهتــری بــا دوز ۲5 میکروگرم 
ســوبرانا۲ بــرای القای ایمنی پــس از دوز 
نخســت انجام  و در نتیجه فــاز ۲ کارآزمایی 
بالینی با این دوز صورت گرفته است، همچنین 
پس از دریافت دو نوبت واکسن، افزایش آنتی 
بادی در 8۴ درصد افراد روی داده است. نتایج 
تزریق دوز بوســتر با کاندید واکسن سوبرانا

پلاس بهتر از ســوبرانا۲ بوده اســت. پس از 
تزریق دوز بوســتر هیچ عارضه جانبی شدید یا 
جدی مشاهده نشده است و  پس از تزریق دوز 
بوستر، افزایش در قابلیت خنثی سازی ویروس 

دیده شده است.
او افزود: در فــاز ۲ کارآزمایی بالینی که روی 
۹00 نفر در کوبا انجام شــد، موردی از عارضه 
جانبی شدید یا جدی مشاهده نشده است و در 
روز 5۶، حــدود ۹٧ درصد افرادی که در آن ها 
تغییر سطح سرمی دیده شده بود که آنتی بادی 
خنثی کننده داشــته اند. حدود 80 درصد و ۹8 
درصــد افراد بعد از دریافت بــه ترتیب دو دوز 
و دوز بوســتر )یادآور(، آنتی بادی خنثی کننده 

داشتند.
عضو هیات علمی انستیتو پاستور ایران با اشاره 
به هدف از انجام فاز سه کارآزمایی بالینی این 
واکســن در ایران گفت: فاز سوم در کوبا روی 
۴۴ هزار داوطلب و در ایران روی ۲۴ هزار نفر 

در حال انجام است.

مصطفوی بیان کرد: مهمترین هدف مطالعات 
فاز ســوم اثربخشی واکسن روی کاهش موارد 
علامــت دار و فرم های شــدید بیماری کرونا 
است و هدف دوم این واکسن بررسی عوارض 
جانبی و احتمالی آن است، به طوریکه می توان 
گفت نتایج اولیه در فاز سوم کوبا اثربخشی خود 
را با وجود واریانت آفریقای جنوبی حفظ کرده 
اســت و در عین حال عوارض جدی برای آن 

نمی توان متصور بود .
واکسن پاستور در داوطلبان بی خطر بوده 

است
عضو هیات علمی انســتیتو پاستور ایران گفت: 
نتایج فاز سوم مطالعات در ایران هم نشان داده 
است که این واکســن به شدت بی خطر بوده 

و عوارض بسیار خفیف اســت. تزریق دو دوز 
واکسن در تمام ۶ شــهر مطالعه و تزریق دوز 
ســوم در دو شهر زنجان و یزد به پایان رسیده 
است و در حال حاضر در حال پایش داوطلبان 

هستیم.
مصطفوی ادامــه داد: اثربخشــی علیه موارد 
علامــت دار بعــد از دو دوز تزریق واکســن 
ســوبرانا۲، حدود ۶۶ درصد و بعد از تزریق دوز 
بوستر )یادآوری( با واکسن سوبرانا پلاس، بیش 
از ۹1 درصد گزارش شــده است، تاثیرگذاری 
علیه موارد شــدید و بســتری بعــد از 3 دز، 
100درصد گزارش شــده است، در عین حال، 
نتایج ارزیابی واکســن در شــرایطی است که 
واریانــت آفریقای جنوبــی در کوبا غالب بوده 

اســت و واریانتی نسبتا واکسن گریز محسوب 
می شود.

35۰ کودک خردسال واکسینه خواهند شد
اپیدمیولوژیســت انستیتو پاســتور ایران درباره 
تزریق واکسن مشــترک ایران و کوبا به افراد 
زیر 18 ســال در ایران گفــت: در این مطالعه 
بالینی فاز اول و دوم این واکســن برای سنین 
بین سه تا 18 سال واکســینه خواهند شد. به 
تازگی فاز دوم این مطالعه در کودکان هم آغاز 
شده است و اگر نتایج کوبا مورد تایید سازمان 
غــذاودارو ایران قرار گیرد نیــاز به کارآزمایی 
بالینی در ایران نیســت و می توان واکســن را 
بر اســاس نتایج کوبا هم در افراد زیر 18 سال 

استفاده کرد.

گفت وگو با هادی خانیکی پیرامون وضعیت حاشیه نشینی در شهر مشهد؛

تهدیدی به نام حاشیه نشینی
ســرویس اجتماعی / هــادی خانیکی 
روزنامه نگار، کارشناس رســانه و از استادان 
سرشناس در رشته ارتباطات است. وی عضو 
شــورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران نیز 
می باشــد. هم چنین او ســابقه عضویت در 
شــورای مرکزی جبهه مشارکت را نیز دارد. 
خانیکی معتقد است شهر مشهد دارای اهمیت 
ویژه ای است که در ابعاد تاریخی، اجتماعی، 
سیاسی، مذهبی و فرهنگی گنجانده می شود. 
او توضیح می دهد کــه حرم مطهر امام رضا 
)ع( اهمیــت مذهبــی والایی به این شــهر 
بخشــیده و منجر شــده که هر ســاله خیل 
عظیمی از زائران ایرانی و خارجی وارد مشهد 
شوند و درنتیجه این امر در مبادله فرهنگ و 

اقتصاد بسیار موثر واقع می شود.
این اســتاد دانشــگاه معتقد اســت که باید 
پذیرفت اداره شهر مشهد با این شرایط بسیار 
سخت است. با این همه مشکلات تا به حال 
مدیریت شهری در بافت مرکزی شهر خوب 
عمل کرده و نتایج مطلوبی داشــته است، اما 
ساخت وسازهای نامناسب به ویژه در پیرامون 
حرم مطهر از مشکلاتی که مدیریت شهری 
سابق شهر مشهد نتوانسته اند آن را به درستی 
مدیریــت و رفع کنند. در این بین پرســش 
اینجاست که آیا شــورای ششم ادامه دهنده 

سیاست های مدیریت شــهری قبلی خواهد 
بود یــا تغییراتی در جهت مثبــت به وجود 

خواهد آورد؟ 
در ادامه مشروح گفت وگوی ما را با این استاد 

دانشگاه می خوانید:
به نظر شــما مشــهد چه جایگاه و 
ظرفیتی در حوزه سیاسی و اجتماعی 

در کشور دارد؟ 
مشهد هم از نظر جغرافیای، تاریخی و هویت 
ملی جایگاه بالایــی دارد. از نظر جغرافیایی 
بزرگترین شــهر در شــرق ایران محسوب 
می شــود و چهار راهی بــرای مبادله کالا و 
فرهنگ با دیگر استان ها و کشورهای است. 
همچنین خط راه آهن که از مشهد به سمت 
سرخس، هرات و جنوب شرق کشور می رود 
باعث شــده که این شهر، جایگاه جغرافیایی 

ویژه ای در کشور به دست آورد. 
نکتــه مهم دیگر اهمیت تاریخی این شــهر 
است. مشهد در کنار کشــف رود که جایگاه 
کهن ترین انسان های ابزار ساز حدود 800 
ســال پیش در کل جهان قرار گرفته است. 
در پیرامون این شــهر آثار تاریخی گوناگون 
از جمله سنگ نگاره ها و نشانه های فرهنگ 
بشــری که باقیمانــده هزاران ســال پیش 
تاکنون اســت، وجــود دارد. از نظر مذهبی 

نیز جایــگاه حرم مطهر امام رضا )ع( اهمیت 
مذهبی والایی به آن بخشــیده و هر ســاله 
خیل عظیمی از زائران را پذیرا است که این 
امر در مبادله فرهنگ و اقتصاد بســیار موثر 
واقع می شود.از ســویی دیگر وجود آرامگاه 
فردوســی و توس نشانگر هویت ملی مشهد 
اســت و باید بدانیــم که این شــرایط تنها 

مختص این کلانشهر است.

در این بین شرایطی ایجاد شده که 
این شــهر با دو مؤلفه اصلی معرفی 
شود؛ حاشیه نشینی و زیارت. این دو 
مؤلفه چه تأثیرات مثبت و منفی برای 

مشهد ایجاد کرده است؟ 
حاشیه نشینی خاص مشــهد نیست، ولی در 
مشهد بیشتر اســت به خاطر بازار کار کاذب 
که به یک معضل تبدیل شــده. یک ارگان 
یا نهادی باید برای ســاماندهی این وضعیت 
تشکیل شده تا بتواند از استعدادهای بعضی از 
افراد این مناطق استفاده کند و از انحرافات و 
آسیب های اجتماعی پیشگیری شود؛ به این 
دلیل که برخی مناطق حاشیه نشــین کانون 

مفاسد محسوب می شوند. 
ساخت مدارس و حضور روانشناسان 
در حاشیه شهر؛ عاملی برای کاهش 

آسیب های اجتماعی   
مراکز حاشیه نشــینی یک تهدید برای شهر 
هســتند، ولی می شــود که آن را به فرصت 
تبدیل کنیم. با مدرسه سازی در این مناطق و 
استقرار روان شناسانی در اینجا می توان مردم 
این مناطــق را از گرایش بــه ناهنجاری ها 

نجات دهد.
عملکرد مدیریت شهری به ویژه در 
دوره اخیر در این رابطه چگونه بوده 

است؟ 
شــهر مشهد وسعت بســیاری پیدا کرده که 
گاهــی برخی مناطق این شــهر با وســعت 
بی رویــه روبــه رو بوده اند؛ مثــلا خیلی از 
زمین های کشاورزی تغییر کاربری پیدا کرده 
یا کوه ها و حتی کشــف رود آســیب بسیاری 

دیده اند.
هر چند باید پذیرفت که اداره چنین شــهری 
با این شرایط بسیار سخت است. با این همه 
مشکلات تا به حال مدیریت شهری در بافت 
مرکزی شهر خوب عمل کرده؛ یعنی در نحوه 
تردد و وضعیت خیابان و کوچه ها و بخصوص 
گذاشتن پاکبان ها و نظافتچی ها در شهر و... 
عملکرد عالی داشته اند. از سویی دیگر ایجاد 
فضای ســبز در شهر مشهد و ایجاد بلوارها و 

پارک ها رضایت بخش است.
اما مشــکلی کــه در این زمینــه وجود دارد 
ساخت وســاز بی رویه در گوشــه و کنار شهر 
اســت کــه گویا نظارتــی بر ایــن حجم از 
ساخت وساز وجود ندارد؛ مثلا ساخت وسازها و 
بلندمرتبه سازی های اطراف حرم موجب شده 
حرم از مســافت 10 یــا 15 کیلومتری قابل 
مشاهده نباشــد به طوری که در گذشته این 
طور نبوده است. بنابراین نیاز به ایجاد برخی 

اصلاحات در حوزه مدیریت شهری هستیم.

مراکز حاشیه نشینی یک 

تهدید برای شهر هستند، ولی 

می شود که آن را به فرصت 

تبدیل کنیم. با مدرسه سازی 

در این مناطق و استقرار 

روان شناسانی در اینجا 

می توان مردم این مناطق 

را از گرایش به ناهنجاری ها 

نجات دهد
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دلجویی و اهدا دو تار به استاد سمندری
نمایندگان انجمن موسیقی ایران و سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی 

از استاد حسن سمندری دلجویی و ساز دوتار به این هنرمند اهدا کردند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
خراسان رضوی، با حضور یوســف امینی سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان 
رضوی، جواد روشــندل سرپرست معاونت هنری و سینمایی این اداره کل، مجتبی خان قیطاقی 
رئیس انجمن موسیقی اســتان و کاوه صادقی و مینا آتشی نمایندگان انجمن موسیقی ایران از 

استاد حسن سمندری دلجویی و دو تاری به ایشان تقدیم شد.
یوســف امینی سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اســلامی خراسان رضوی با عرض تسلیت 
درگذشت دو فرزند اســتاد گفت: تالم ناشی از این امر، قطعا برای استاد بسیار سخت و سنگین 
اســت امیدوارم خداوند به ایشــان صبر دهد و روح عزیزان از دست رفته قرین رحمت خدا قرار 

گیرد.
استاد حسن ســمندری با اشاره به سابقه موســیقی در خانواده ایشان گفت: بیش از 300 سال 
موســیقی در خانواده ما جریان دارد تا این میراث کهن به دست من رسیده است، سعی کرده ام 
میراث دار خوبی باشــم، و افتخاری برای این حوزه باشم، هیچگاه مادیات برایم ارزش نبوده و 
برای این هنر در هیچ جشــنواره و مراسمی قیمت تعیین نکردم، این ساز را با عشق نواخته ام و 
دوســت دارم با عشق بشنوند. دوست دارم از هنرم در رسانه ها بگویند و این گونه مطرح شدن 

را دوست نداشتم و گله ای از کسی ندارم.
مجتبی خان قیطاقی رئیس انجمن موســیقی خراسان رضوی با اشاره به جایگاه استاد سمندری 
در موسیقی گفت: در این خطه، استاد نظیر و مانند ندارد و همین وظیفه ما را در مراقبت سنگین 

تر می کند.
کاوه صادقی نماینده انجمن موســیقی کشور با عرض تســلیت درگذشت دو فرزند استاد، پیام 

همدردی رئیس انجمن موسیقی ایران و مدیر کل دفتر موسیقی را ابلاغ کرد.
در پایان دو تار و هدیه نقدی از ســوی انجمن موســیقی ایران و هدیه نقدی از سوی استان به 

این استاد موسیقی تقدیم شد.

نمایش ۷۰۰ اثر در موزه هنر کودکان
به مناسبت پنجمین سال روز افتتاح موزه ی مجازی بین المللی هنر کودکان، ٧00 اثر از کودکان 

و نوجوانان در بخش اصلی نمایشگاه، در کاشان به نمایش درآمده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و بــه نقل از روابط عمومی موزه مجــازی بین المللی هنر 
کودکان، آثار کودکان و نوجوانان در قالب های عکس، نقاشــی، حجم و ... در »خانه ی لوسی« 
کاشان به نمایش درآمده است. این آثار با اهدافی نظیر  »ارتباط کودکان جهان با زبان مشترک 
هنر، برای گســترش صلح در جهان«، »ارتباط معلمان و والدین کودک«، »ایجاد فرصت برای 
پژوهشگران هنر کودک« و »ثبت آثار و تجربه های کودکان از سنین پایین«، گردآوری شده اند.

در بخش جنبی این نمایشگاه، عروسک های »ماه پیشانی« که چندی قبل در »کتابکده ی قصه 
و افســانه« به نمایش گذاشته شده بودند نیز، برای بازدیدکنندگان نمایش داده می شوند. علاوه 
بــر این موزه مجازی بین المللی هنر کودک با این هــدف که موزه جایی برای ارائه آثار تمامی 
کودکان ایران و جهان باشــد، آثاری از کودکان کار، کودکان کم برخوردار سیستان و بلوچستان 

و حتی کودکانی از کشورهایی چون فرانسه را نیز به نمایش گذاشته است.
این نمایشــگاه از ۲۴ تیرماه آغاز شده و تا یک ماه ادامه دارد. تمامی علاقمندان می توانند از آثار 
به نمایش درآمده در این نمایشــگاه، که متشکل از آثار منتشر شده روی وبسایت موزه مجازی 
هنر کودک به نشانی ir.childrenartsmuseum.com و آثار اختصاصیِ جمع آوری شده برای 

پنجمین سالگرد موزه، هستند، بازدید کنند.
مــوزه مجازی بین المللی هنر کودکان، مجموعه ای از فعالیت های هنری کودکان اســت. این 
موزه قصد دارد تا فرصتی برای دیدار کودکان از نمونه فعالیت های هنری یکدیگر در سرتاســر 
دنیا باشــد. آثار مربوط به کودکان تا سن 1٧ ســالگی، در موزه ثبت خواهد شد. این آثار شامل 
تصویرهای نقاشــی، عکس، حجم، کولاژ و… می تواند باشــد که توســط خانواده یا مربیانی 

کودکان و نوجوانان در اختیار موزه قرار می گیرد.

»قهرمانِ« فرهادی؛ نمادی از موفقیت ایرانیان
ســخنگوی دولت اهدای جایزه بزرگ هیئت داوران جشنواره کن را به فیلم »قهرمان«، ساخته 

اصغر فرهادی تبریک گفت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، علی ربیعی در حساب کاربری خود در توییتر 
نوشــت: » مردم ما بیش از هر دوره ای نیاز به موفقیت دارند. پیروزی هر ایرانی  مایه خرسندی 

است.  قهرمان نمادی از موفقیت ایران و ایرانیان است .
دست یابی  اصغر فرهادی به جایزه بزرگ هیات داوران جشنواره کن، جایگاه خوب سینمای ایران 

را جلوه گر ساخت. این موفقیت را صمیمانه تبریک می گویم.«

رقابت ۴ میلیون دانش آموز در جشنواره »فردا«
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش از حضور ۴ میلیون و 58۲ هزار و 3۶۲  نفر 
رشته شرکت کننده در گرایش ها و رشته های مختلف »جشنواره فرهنگی هنری فردا« خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل معاونت پرورشــی 
و فرهنگی، علیرضا کاظمی گفت: سی و نهمین جشنواره فرهنگی هنری فردا در مدارس سراسر 
کشور در شرایطی آغاز شد که همه گیری بیماری کرونا بر همه فعالیت های نظام تعلیم و تربیت 
سایه انداخته بود و مانند سنوات قبل امکان برگزاری جشنواره به شکل حضوری وجود نداشت.
وی ادامه داد: این جشنواره در سال تحصیلی 13۹۹1۴00 و با توجّه به شرایط خاص کشور و 
شــیوع بیماری کووید 1۹ و لزوم رعایت تمامی پروتکل– های بهداشتی، ضمن تاکید بر اجرای 
دقیق نامه شــماره 1۶1۲0۹ تاریخ 3/۹/13۹8 با موضوع »شیوه نامه اجرایی جشنواره فرهنگی 

هنری فردا« در تاریخ ۲۴ آبان 1۴00 به تمام مدارس کشور ابلاغ شد.
کاظمــی با یادآوری حفظ ســلامت دانش آموزان و عوامل اجرایی گفت: از ســویی با توجه به 
اهمیت حفظ ســلامت و جان دانش آموزان، برگزاری برخی از رشــته های فرهنگی هنری به 

صورت گروهی و حضوری در مدارس کشور مقدور نبود.
معاون پرورشــی و فرهنگی وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: »شــورای برنامه ریزی جشنواره 
فرهنگــی هنری فردا « با حضور دبیران بخش های مختلف جشــنواره با تشــکیل جلســات 
کارشناســی متنوع و برابر شرایط کشور نسبت به اصلاح جدول رشته ها و گرایش ها مطابق با 
شرایط کشور)حذف رشــته های گروهی و جایگزینی رشته های انفرادی جدید همانند لالایی 

خوانی،  نمایش های تک نفره و .. ( اقدام به مناسب سازی رشته ها کردند.
وی با یادآوری مراحل مختلف جشنواره افزود: این جشنواره برابر روال همه ساله در چهار مرحله 
1 مدرسه ۲ منطقه 3 استانی و ۴ کشوری به صورت فرآیند محور برگزار می شود. پس از 
دریافت آثار مرحله داوری غیر حضوری آثار برگزار خواهد شــد و از بین آثار ارسالی به دبیرخانه 
در ۶ بخش شامل هنرهای آوایی، فیلم و هنرهای نمایشی، هنرهای دستی و تجسمی، آفرینش 
هــای ادبی، بخش رســانه و فضای مجازی، بخش نقد که در مجموع نزدیک به 80 رشــته و 
گرایش مختلف را شــامل می شود، آثار برگزیده برای رقابت در بخش آنلاین جشنواره انتخاب 
خواهند شد.کاظمی خاطر نشان کرد: در سی و نهمین جشنواره فرهنگی هنری فردا ۴ میلیون و 
58۲ هزار و 3۶۲ نفر رشــته شرکت کننده در گرایش ها و رشته های مختلف جشنواره حضور 

داشتند که با توجه به شرایط کرونا استقبال قابل قبولی از این فعالیت شده است.
معــاون پرورشــی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: برگزاری جشــنواره در تمامی 

مراحل مدرسه، منطقه/ شهرستان، استان در سال جاری به صورت غیرحضوری انجام شد.
وی گفت: در تمام مراحل انجام جشنواره استفاده از بستر سامانه همگام برای ثبت  نام و ارسال 
اثر و بســتر شاد برای اطلاع رسانی و تشویق دانش آموزان به حضور و اجرای آنلاین جشنواره 
در مراحل مختلف تاکید شــد. اطلاع رســانی اخبار و برنامه های جشــنواره در کانال جشنواره 
فرهنگی هنری در شبکه شاد نیز به نشانی fardafestival   برای اطلاع  رسانی مورد استفاده 

قرار گرفت.

خبر

گفت وگوهای فرهنگی، زمینه ساز احیای جاده ابریشم

نخل طلای جشنواره کن به یک زن رسید

دبیــر همایــش بین المللــی گفت وگوهــای 
بینافرهنگی خراسان گفت: ایجاد ظرفیت های 
لازم فرهنگی و هنری با تشکیل انجمن های 
ادبی و برگزاری برنامه های فرهنگی به همراه 
آموزش زبان فارسی، زمینه و فرصت جدیدی 
را در منطقه آســیای مرکزی برای کشورهای 
مشــترک فراهم خواهد آورد که شاید بتواند 

موجب حیات مجدد جاده ابریشم باشد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از ایســنا، افشــین تحفه گــر در دومین روز 
بینافرهنگی  بین المللی گفت وگوهای  همایش 
خراســان که روز، ۲٧ تیرماه، با موضوع هنر 
و معماری در دانشگاه فردوسی مشهد برگزار 
شــد، اظهار کرد: با توجه به این که خراســان 
بزرگ ســرزمین تاریخی و باستانی است که 
به فارســی دری سخن گفته  می شود و قلمرو 
فرهنگ سرزمینی آن ها نیز بخش های بزرگی 
از سرزمین های شرق و شــمال شرقی ایران 
کنونی را در بر می گرفته، ضرورت دارد همواره 
به حوزه فرهنگی و قدمت پهنه خراسان بزرگ 

پرداخته شود.
وی ادامه داد: این قلمرو فرهنگی و زبانی که 

از هویت و ملیت واحد حکایت دارد، در حقیقت 
مهم ترین حوزه زبان فارسی و زیر شاخه های 
ایرانی را در کشــورهای ایران، افغانســتان، 
پاکســتان، تاجیکســتان، هند، ازبکســتان و 
بنگلادش به وجود آورده است. همواره از میانه 
قرن بیستم رقابت شدیدی در میان کشورهای 
جهان در جهت استفاده از ابزارهای بین المللی 
برای حفــظ و ثبت میراث هــای فرهنگی و 
معنوی خود بــه وجود آمده اســت که دلیل 
این امر نیز برتری یافتن منافع ملی کشــورها 
و رونــق گرفتن پدیده فرهنگــی و اقتصادی 

گردشگری بوده است.
معاون فرهنگی و رسانه ای اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی خراســان رضوی بیان کرد: 
امــروزه نــام تاریخ و تمدن خراســان بزرگ 
همچنان جــزو قلمرو فرهنگی ایران اســت. 
وجود سه اســتان پهناور خراسان با مرکزیت 
دینــی و معنویت دینی امــام رضا)ع( و وجود 
مشــاهیر و بــزرگان متعــددی در فرهنگ و 
ادب فارســی که در سراســر این اســتان ها 
پراکنده هســتند در کنار توجه و علاقه  شدید 
و مردمان  اندیشمندان فرهنگی  فرهیختگان، 
برخــوردار از اصالــت و هویت هســتند و در 

خــارج از مرزهای جغرافیایــی فعلی ایران به 
ســر می برند، فرصت های ارزشمندی را برای 

کشورها فراهم خواهد آورد.
تحفه گــر خاطرنشــان کرد: امــروزه یکی از 
اساســی ترین روش هــا در جهت بــالا بردن 
روابط سیاســی، اجتماعی و اقتصادی، یافتن 
مشترکات بین کشورها به ویژه فرهنگ، زبان، 

هنر، معماری، ادبیات و اشتراکات دینی است 
و این در حالی اســت که ایران با بســیاری از 
اشتراکات  دارای  زبان  فارســی  کشــورهای 
فراوانــی در حوزه تاریخ، زبان، فرهنگ و دین 
اســت. از این رو علایق و پای بندی به آداب و 
رسوم موجب افزایش همبستگی میان ساکنان 

این کشورها شده است.

وی افزود: ایجــاد ظرفیت های لازم فرهنگی 
و هنری بــا تشــکیل انجمن هــای ادبی و 
برگــزاری برنامه هــای فرهنگی بــه همراه 
آموزش زبان فارسی، زمینه و فرصت جدیدی 
را در منطقه آســیای مرکزی برای کشورهای 
مشــترک فراهم خواهد آورد که شاید بتواند 
موجب حیات مجدد جاده ابریشــم باشد، چرا 
که وضعیت جغرافیایی این کشــورها از حیث 
دوری از آب هــای آزاد می تواند فرصتی برای 
ایــن کشــورها در منطقه امنی چــون ایران 

اسلامی باشد.
دبیــر همایــش بین المللــی گفت وگوهــای 
بینافرهنگی خراســان گفت: همچنین ابعاد و 
اشــتراکاتی در ضمن این کشورها وجود دارد 
کــه می توان به اشــتراکات تاریخــی، زبان، 
دین، اشتراکات طبیعی و همچنین اشتراکات 
فرهنگی و ایرانی با مشخصه های هنری، یاد 
کرد. لذا با این وجود وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی برای پاسداشت فرهنگ غنی مشترک 
بین این کشورها بر آن شد تا چنین همایشی 
را با همکاری آســتان قدس رضوی، دانشگاه 
ارتباطات  فردوسی مشهد، سازمان فرهنگ و 

اسلامی برگزار کند. 

ســرانجام طلسم در »جشــنواره کن ۲0۲1«، 
شکســت و جایزه نخل طلا پس از نزدیک به 

30 سال دوباره به یک کارگردان زن رسید.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنا، ۲8 ســال پیش پس از برگزاری چهل 
و شش دوره از جشــنواره کن، برای اولین بار 
یک بانوی فیلمســاز موفق شــد نخل طلای 
این رویداد بزرگ ســینمایی را از آن خود کند 
و تاریخ ساز شــود. این زن کسی نبود جز جین 
کمپیون کارگردان سرشــناس نیوزیلندی که با 
فیلم بلند پیانو موفق شــد نظر هیات داوران آن 
دوره از جشنواره را به کار خود جلب کند، هیاتی 
که برای اولین با حضور عباس کیارســتمی از 

ایران هم نماینده داشت.
شــوربختانه در نزدیک به سه دهه گذشته هیچ 

بانوی دیگری نتوانست جا پای کمپیون بگذارد 
و افتخار بزرگ جشنواره کن را بار دیگر نصیب 
هم جنسانش کند. امسال اما این طلسم شکست 
و جولیا دوکرنــا کارگــردان و فیلمنامه نویس 
فرانســوی با فیلم تیتان موفق شــد به عنوان 
دومین بانوی تاریخ جشــنواره کن، جایزه نخل 

طلا را از آن خود کند.
تیتان درباره یک زن 3۲ ســاله به نام الکســیا 
اســت که در اثر یک تصادف از دوران کودکی 
تــا با حال با یک صفحه تیتانیومی در ســرش 
زندگــی می کند و این شــیوه زندگی از او یک 

قاتل زنجیره ای ساخته است.
جولیا دوکرنا 3٧ سال پیش در پایتخت فرانسه 
متولد شــد و پس از پایان دوران دانش آموزی، 
برای تحصیل رشته فیلمنامه نویسی به مدرسه 
عالی تصویر و صدای فرانسه رفت. اولین فیلم 

او جونیور بود با ســوژه دختربچه ای که پس از 
دچار شــدن به نوعی مشکل گوارشی، مثل مار 
شروع به پوست اندازی می کند. این فیلم کوتاه 
در سال ۲011 از جشــنواره کن جایزه گرفت. 
اولین فیلم بلند دوکرنا فیلم خام )Raw( بود که 
در سال ۲01۶ در هفته منتقدان جشنواره کن به 
نمایش درآمد و همان سال برنده جایزه بهترین 
فیلم بلند جشــنواره فیلم لندن شد. برخی خام 
را بهترین فیلم ترسناک دهه ۲010 می دانند و 

اغلب دوکرنا را با همین فیلم می شناسند.
اختتامیه هفتادوچهارمین جشــنواره   مراســم 
بین المللــی فیلم کن پس از 1۲ روز شــامگاه 
شــنبه )۲۶ تیر( در سالن گرند لومیر برگزار شد 
و برندگان بخش رقابتی این جشــنواره اعلام 
شدند. از بین ۲۴ فیلمی که در این بخش رقابت 
می کردند، نخل طلای امســال به فیلم تیتان 

ساخته جولیا دوکرنا کارگردان و فیلمنامه نویس 
3٧ ساله فرانسوی رسید، فیلم قهرمان از اصغر 
فرهادی و محفظه شماره ۶ یوهو کاسمانین به 
طور مشــترک جایزه بزرگ جشنواره را گرفتند 
و جایزه هیات داوران هم مشــترکا به دو فیلم 
مموریا ساخته آپیچاتپونگ ویراستاکول و زانوی 

احد از نداو لاپید اهدا شد.
در شاخه بازیگری، کلب لندری جونز برای فیلم 
نیتــرام برنده جایزه بهترین بازیگر مرد شــد و 
رنیت رانســوه برای بازی در فیلم بدترین آدم 
جهان جایزه بهترین بازیگــر زن را از آن خود 
کرد. همچنین، لئوس کاراکس برای موزیکال 
آنت برنده جایزه بهتریــن کارگردان این دوره 
جشنواره کن شد و ریوسوکی هاماگوچی برای 
فیلم ماشــینم را بران جایزه بهترین فیلمنامه را 

به خانه برد. 

جایــزه دوربین طلایی به فیلم مورینا ســاخته 
آنتونتا کوشیانوویچ اهدا شد و فیلم همه گاوهای 
دنیا نخل طلای بهترین فیلم کوتاه را گرفت. 

جشنواره کن ۲0۲1 که قرار بود از 11 تا ۲۲ مه 
)۲1 اردیبهشت تا 1 خرداد 1۴00( برگزار شود، 
به دلیل شــیوع کرونا به تعویق افتاد و سرانجام 
پــس از نزدیک به دو ماه از ۶ تا 1٧ ژوئیه )15 

تا ۲۶ تیر( برگزار شد.

منزوی شدن مجریان باسابقه رسانه ملی
مهم ترین نقــش زبان، برقــراری ارتباط 
در روابــط اجتماعی و میان فردی اســت و 
این امر در راســتای قواعد کاربرد شناختی 
زبــان قرار دارد. توانایی این اصول »توانش 
ارتباطی« نامیده می شود که نقش مهمی در 
کیفیت ارتباطات اجتماعی انسان ها دارد. در 
این میان مجریان تلویزیونی در تنویر افکار 
عمومی نقش برجســته ای را ایفا می کنند و 
برای این کار باید تسلط کافی به حرفه خود 
داشته باشند، چرا که تنها چهره شناخته شده 
بودن برای برقراری ارتباط موثر با مخاطب 
کافی نیست و یک مجری باید هم به لحاظ 
علمی و هم به لحاظ تجربی تســلط کافی 

داشته باشد.
مسعود روشن پژوه، مجری قدیمی تلویزیون 
که اخیرا در برنامه »مثبت صباهنگ« رادیو 
صبا مشغول اجراست، درباره به کار گرفتن 
بازیگران و فوتبالیســت ها در تلویزیون به 
عنــوان مجری و به تبع آن منزوی شــدن 
»من  کــرد:  تصریح  باســابقه،  مجریــان 
تلویزیــون را به دلیل وام گرفتن از موفقیت 
برخی هنرمنــدان و فوتبالیســت ها و وارد 
کردن آن ها در فضــای تلویزیون به دلیل 

شهرتشان نمی بخشم.«

تفاوت های اجرایی تلویزیونی با رادیویی
مســعود روشــن پژوه که یکی از مجریان 
باســابقه رادیو و تلویزیون است و به مدت 
1۲ ســال اجرای برنامه ای با نام »مسابقه 
محله« را بر عهده داشــت، اخیرا با اجرای 
برنامه در رادیــو از تلویزیون فاصله گرفته 
است. این مجری در رابطه با تجربه اجرا در 
فضای رادیو، به ایسنا گفت: »رادیو فضای 
مناســبی برای خیلی از فعالیت هایی است 
که شــاید نشود در قالب کارهای تلویزیونی 

انجام داد.«
او با اشــاره به این نکته که رادیو فاقد منابع 
تصویری است، خاطرنشان کرد: »در اجرای 
رادیویی شــما باید منابع تصویــری را به 
گونه ای در کلام و اجرای خود لحاظ کنید.«

به گفته این مجری، اجــرا در رادیو انرژی 
مضاعفــی را طلب می کند کــه در نهایت 

فضای جالبی را می سازد.
روشــن پژوه در پاســخ به این پرسش که 
علت کمرنگ شــدن حضور او در تلویزیون 
چیســت؟ اظهار کــرد: »نمی توانم در این 
زمینه نظر بدهم که تلویزیون چه سیاستی را 
دنبال می کند.« این مجری در ادامه با اشاره 
به این نکته که فضــای مجازی تبدیل به 

رقیبی برای تلویزیون شده است و بخشی از 
کارهای تلویزیون به فضای مجازی واگذار 
شده اســت، گفت: »تلویزیون نمی تواند در 

مقابل فضای مجازی برنامه بسازد.«
چرا تلویزیون نمی تواند در مقابل فضای 

مجازی برنامه بسازد؟
به اعتقاد او بخشــی از علت این امر که چرا 
تلویزیون نمی تواند در مقابل فضای مجازی 
برنامه بســازد، بــه محیــط آزادتر فضای 
مجازی بازمی گردد. به گفته مسعود روشن 
پژوه »برخی از حرف ها هســتند که گفتن 
آن هــا در فضای مجازی منعــی ندارد؛ در 
حالی که اگر همان ســخنان در تلویزیون و 
در مقابل دوربین زده شوند، ممنوعیت شامل 
آن ها می شود«؛ بنابراین به گفته این مجری 
»دلیلی ندارد زمانی کــه مخاطب می تواند 
این حرف هــا را بدون سانســور در فضای 
با وجود ممنوعیت های  مجازی دنبال کند، 
موجود در تلویزیون به دنبال آن باشد. از آن 
جهــت که مخاطب آنچــه را که در فضای 
مجازی بدون ممنوعیت گفته می شــود را 
دنبال می کند، فضای مجازی رقیبی جدی 

در مقابل تلویزیون محسوب می شود.«
ایــن مجری رادیو و تلویزیــون در ادامه با 

اشــاره به شیوع کرونا به عنوان دلیل اصلی 
وقفه در ساخت »مسابقه محله«، گفت: »به 
دنبال بحــث کرونا و عدم حضور بچه ها به 
دلیل رعایت فاصله گذاری اجتماعی، ساخت 

برنامه دچار وقفه شده است.«
او کــه برنامــه »مثبت صباهنــگ« را با 
موضوع پخش موســیقی های درخواستی 
در رادیو اجرا می کند، همچنین در پاســخ 
به این پرســش که با توجه به جایگاه ویژه 
پخش موســیقی در رادیــو، می توان از این 
طریق انرژی مثبت به مــردم تزریق کرد، 
بر این باور است: »گوش دادن به موسیقی 
همیشه برای انســان ها در همه زمینه های 

موسیقیایی حس خوبی داشته است.«
او در عیــن حال تاکید کرد: »اینکه صرفا با 
پخش کردن یک موســیقی در رادیو، شما 
بخواهید جامعه ای را شاد کنید دور از انتظار 
اســت؛ چراکه چنین شــادی ای لحظه ای 

است.«
لزوم ساخت برنامه های طنز

روشن پژوه همچنین با اشاره به لزوم ساخت 
برنامه های طنز در شرایط نامساعد اقتصادی 
و شیوع ویروس کرونا، برنامه سازی در این 
زمینه را ضعیف دانست و گفت: »در شرایط 

موجود که رقبای تلویزیونی و رادیویی زیاد 
شــده اند، برنامه ریزی و برنامه نویسی خیلی 

سخت شده است.«
این مجری با تأکید بر اینکه باید سیاســتی 
اتخاذ شــود تــا از رقبا در زمینه ســاخت 
برنامه عقب نیفتیم، با اشاره به سریال های 
طنزی کــه با هزینه های هنگفت ســاخته 
می شــوند، این ســریال ها را دارای تبعات 
نامطلوبی دانســت و اظهار کرد:  »برخی از 
این ســریال ها به قدری فضای آرمانی ای 
را ترســیم می کنند کــه مخاطبانی که به 
تماشــای آن می پردازند با این سوال مواجه 
می شــوند که آیا می توان این چنین زندگی 

کرد؟«
مجری برنامه مســابقه مجلــه در نهایت با 
اشاره به اینکه هر رسانه ای به دنبال جذب 
مخاطب اســت، گفت: »من تلویزیون را به 
دلیل وام گرفتن از موفقیت برخی هنرمندان 
و فوتبالیســت ها که آن هــا را وارد فضای 
تلویزیون کرده اســت، نمی بخشــم.« این 
مجری ضمن اشــاره به غیرتخصصی بودن 
ایــن اتفاق، آن را اجحــاف در حق افرادی 
دانســت که ســال ها در تلویزیون فعالیت 

می کردند.
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۵۰ درصد رزرو هتل های مشهد از سوی 
گردشگران خارجی لغو شد

رییس هیــات  مدیره جامعه حرفــه ای هتلداران 
خراســان رضوی گفت: 50 درصد رزرو هتلهای 
مشهد از سوی گردشگران خارجی برای تعطیلات 

عید قربان لغو شد. 
امیر سزاوار روز گذشته در گفتگو با  ایرنا افزود: از 
زمان شیوع کرونا تاکنون ورود مسافران خارجی و 
در پی آن اقامت آنان در هتلهای مشهد به شدت 

کاهش یافته است.
وی ادامه داد: اتباع برخی کشورهای همسایه از قبیل امارات، بحرین و کویت که واکسیناسیون 

کرونا در آنها شمولیت بیشتری داشته اقدام به آغاز سفر خارجی کرده اند.
رییس هیات  مدیره جامعه حرفه ای هتلداران خراســان رضوی با بیان اینکه رزرو هتل در مشهد 
توسط مسافران خارجی در سال جاری به دلیل شیوع کرونا ۲0 درصد سالهای قبل از کرونا بوده 
است گفت: اما شاهد لغو این تعداد اندک نیز از یک هفته پیش هستیم بطوریکه تاکنون بیش از 

50 درصد رزروهای ثبت شده، لغو شده است.
وی علت این اقدام از ســوی گردشگران خارجی را موج پنجم شیوع کرونا و نگرانی ایجاد شده 
برای گردشــگران و اعلام قطع مداوم برق و برخی اخبار منفی ناشــی از این وضعیت در کشور 

دانست. 
سزاوار با اشاره به تبعات سنگین ناشی از این وضعیت و سابقه خسارت سنگین ناشی از کرونا به 
صنعت گردشــگری کشور افزود: اخبار قطع ادامه دار برق در کشور آنقدر در ابعاد جهانی انعکاس 

یافته که تصور نامناسبی از این وضعیت برای گردشگران خارجی ایجاد شده است.
وی با اشــاره به کاهش شــدید ورود و اقامت میهمانان داخلی مشهد نیز ادامه داد: در حالی که 
در اواخر تیر ماه ســالهای قبل 80 تا 100 درصد ظرفیت هتلهای مشــهد تکمیل بود اکنون در 

خوشبینانه ترین حالت میزان اشغال این هتلها 30 تا 35 درصد است.
هم اکنون ۲۴0 هتل در کلانشهر مشهد مجوز فعالیت دارند که به دلیل شیوع کرونا 130 واحد از 

این تعداد که حدود ۶0 درصد ظرفیت اقامتی هتلهای این کلانشهر است، فعال هستند.

 مردم اسماعیل آباد مشهد خواستار
 جمع آوری معتادان متجاهر شدند

جمعی از اهالی محله اســماعیل آباد مشهد روز 
یکشنبه خواســتار جمع آوری معتادان متجاهر و 

افراد کارتن خواب از این منطقه شدند.
محله اسماعیل آباد با حدود هزار واحد مسکونی 
در کنار آبراهه یا کانالی به همین نام در حاشــیه 
مشهد واقع شده اســت، اسماعیل آباد روستایی 
اســت که اکنون به دلایل مختلف سالهاست به 
کانون توزیع مواد مخدر و تجمع معتادان متجاهر 

تبدیل شده است.
این محله حاشیه نشین و کم برخوردار در نزدیک مجتمع های گردشگری و تجاری معروف در 
شمال شرق کلانشهر مشهد از جمله الماس شرق واقع شده و سروسامان دادن به اوضاع ناهنجار 
کالبدی و اجتماعی آن از نیمه نخست پارسال با آزادسازی بستر و حریم کانال اسماعیل آباد آغاز 
شــد و اکنون بر اساس اعلام مسوولان همچنان رفع تصرفات غیرقانونی و جمع آوری معتادان 

متجاهر در منطقه ادامه دارد.
جولان فروشندگان مواد مخدر و معتادان متجاهر

جمعی از اهالی این محله جمع آوری معتادان متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر و همچنین افراد 
کارتن خواب را خواسته اصلی مردم این محل عنوان کردند.

اعظم صبوحی یکی از ساکنان این محل، از جمع آوری نشدن فروشندگان مواد مخدر گلایه کرد 
و گفت: علاوه بر آن جمع آوری نشدن مراکز ضایعاتی، نبود مرکز درمانی شبانه روزی و سرویس 

دهی نامناسب اتوبوس و ناوگان حمل و نقل عمومی از دیگر مشکلات ماست.
رســایی از دیگر ساکنان این منطقه نیز گفت: از هنگام غروب دیگر کسی جرات ندارد کودکان 
و بویــژه دختران خود را به تنهایی راهی کوچه کند زیرا رفت و آمد آنان بویژه بانوان به شــدت 

مخاطره آمیز می شود.
حســین پور از دیگر ساکنان نیز گفت: حضور معتادان متجاهر در بوستان این محله به گونه ای 

است که خانواده ای جرات حضور در این مکان تفریحی را ندارد.
یکی دیگر از اهالی که حاضر به ذکر نامش نشــد گفت: طی هفته های گذشــته بیش از 10 بار 
شاهد بودم صبح زود حدود 30 تا ۶0 معتاد متجاهر را با یک یا چند دستگاه مینی بوس به محله 

بازگردانده و تنها با دادن یک قرص نان، آنها را در همین محله رها کرده اند.
جمع آوری گسترده معتادان متجاهر در مشهد

معاون استاندار خراسان رضوی و فرماندار مشهد در جمع اهالی این منطقه گفت: در حالی که نرخ 
مشارکت در انتخابات اخیر در شهر مشهد به صورت میانگین 50 درصد بود اما شاهد بودیم مردم 
مناطق توس، طبرسی و همین محله اسماعیل آباد بالاترین نرخ مشارکت را داشته اند لذا خود را 
وامدار و خدمتگزار این مردم می دانیم.محمدرضا هاشمی با تایید دغدغه های مردم محله افزود: 
در این مدت در حوزه کالبدی و شــهری در این منطقه اقدامات خوبی از سوی شهرداری، سپاه 

پاسداران و سایر  نهادهای متولی رفع آسیب های اجتماعی انجام شده است.
وی ادامه داد: شهرداری مشهد با گفتمان اغنایی، 1۲8 واحد فرآوری مواد ضایعاتی را که برخی به 
توزیع مواد مخدر مشغول بودند تحول گرفته و پس از پاکسازی محیط اقدام به ایجاد فضای سبز 
در این محلات نموده است.فرماندار مشهد از جمع آوری سه هزار و ۴00 معتاد متجاهر در مشهد 
و نگهداری آنها در1٧ نقطه شــهر خبر داد و گفت: واقعیت این است که  30 درصد این معتادان 
متجاهر مربوط به سایر استانهای کشور هستند و برای ساماندهی آنان با مشکلات متعدد روبرو 
هستیم.وی اسماعیل آباد را اولویت نخست جمع آوری معتادان متجاهر مشهد عنوان کرد و افزود: 
در حال حاضر برخی از این معتادان را در سالنهای ورزشی در نقاط غیرحاشیه نشین شهر اسکان 
داده ایم که اعتراض ساکنان این محلات را در پی داشته است.هاشمی ادامه داد: در اولین فرصت 

برخورد با فروشندگان مواد مخدر در منطقه در دستور کار قرار می گیرد.
جمع آوری آبهای سطحی تا پایان سال جاری

شهردار منطقه ۲ مشهد نیز گفت: 500 میلیارد ریال برای تکمیل بوستان 30 هکتاری در منطقه 
تامین شده و با تکمیل این پروژه، این منطقه به محدوده طرح گردشگری سپاد وصل خواهد شد.
حجت فرقانی افزود: در ســال ۹8 با یک بارندگی ســاده منازل مردم این محل زیرآب می رفت 
اما اکنون با اقدامات صورت گرفته این مشــکل تا حد زیاد برطرف شده و تا پایان امسال آبهای 

سطحی اسماعیل آباد جمع آوری خواهد شد.
وی همچنین شهرداری را متولی جمع آوری معتادان متجاهر ندانست.

جمع آوری یک سوم معتادان متجاهر مشهد از اسماعیل آباد 
جانشین فرمانده انتظامی شهرستان مشهد نیز گفت: تجهیز و ارتقا کلانتری سپاد از جمله اقدامات 

خوبی است که نیروی انتظامی برای برقراری امنیت در این محله انجام داده است.
سرهنگ محمد طبسی افزود: از مجموع بیش از سه هزار معتاد متجاهر که در مشهد جمع آوری 

شده اند ۹8۹ نفر مربوط به این محله می باشند که حجم کار در منطقه را نشان می دهد.
وی ادامه داد: در حال حاضر نیز جمع آوری معتادان متجاهر در حال انجام است و دستگیری خرده 

فروشان مواد مخدر نیز در دستور کار قرار دارد.
جانشــین فرمانده انتظامی مشهد در خصوص عدم پاســخگویی کلانتری سپاد نیز گفت: این 

موضوع بررسی و رییس کلانتری بازخواست می شود.
تملک ۱38 پلاک با حکم دادستانی

معاون دادستان عمومی و انقلاب مرکز خراسان رضوی نیز گفت: 138 پلاک با دستور دادستانی 
تملک شده و باز هم هرجا به صدور دستور قضایی نیاز بود اعلام کنند تا دادسرا اقدام نماید.

قاضی فرزاد بهشتی توندری با بیان اینکه جمع آوری معتادان متجاهر نقطه عطف و پیشرفت در 
رفع آسیب های اجتماعی این محله خواهد بود افزود: شیوع کرونا جمع آوری و نگهداری معتادان 
متجاهر را با مشکل مواجه نمود بطوریکه براساس شیوه نامه های بهداشتی باید اماکن نگهداری 

معتادان با گنجایش بیشتر و تعداد کمتر مورد بهره برداری قرار گیرند.
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 گزارش صبح امروز از واقعیت مهم ترین حاشیه نشست خبری منتخبان شورای اسلامی شهر مشهد؛ 

قطعا در شورای ششم، بانوان در مشهد مدیریت دارند
شهردار غیربومی توهین به مردم مشهد است

سخنگوی منتخبان دوره ششم شورای 
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اسلامی شهر مشــهد گفت: برای 
شورای ششــم بومی بودن شهردار 
اولویت اساســی است. اینکه گفته 
می  شــود چه نیازی است که شهردار 
بومی باشد، توهین به مردم مشهد است. 
توهین به مردم مشهد است که با وجود 
دانشگاه فردوســی و مدیران برجسته، 

مدیر غیربومی انتخاب شود. 
به گزارش صبح امروز، حسن موحدیان 
در نشســت خبری منتخبان شــورای 
اسلامی شهر مشــهد در دوره ششم که در نمایشگاه بین 
المللی مشهد برگزار شد، با بیان این مطلب افزود: ما فرصتی 
برای نشان دادن شهر به شهردار غیر بومی نداریم. ذی نفعان 
ما از  شورای ششم کار جهادی می خواهند. کاری که بعد از 
یک ماه در شــهر دیده شود. ما شهردار متخصص، بومی و 

انقلابی می خواهیم و آن را انتخاب خواهیم کرد.
اوتصریح کرد: فرآیند تعیین شــاخص برای شهردار مشهد 
در این هفته به اتمام می رسد. کسانی که در شورای ششم 
حضور دارند، شــهردار را براســاس ملاک ها، شاخص ها و 
ارتباط با افراد ذی صلاح شناسایی و انتخاب می کنند. ما کار 
را با آرامش انجام می دهیم و به آن اعتقاد داریم. نمی خواهیم 
موضوعات و مراحل این فرآیند را رسانه ای کنیم تا تداخلی با 

کارهای شهردار و شورای شهر فعلی پیش نیاید.
وی در خصوص اخباری مبنی بر انتخاب شهردار از اعضای 
شورای ششــم در فضای مجازی، گفت: ما فعلا وارد این 
مســئله نشده ایم. بنده به هیچ وجه موافق نیستم که کسی 
که رای مردم را گرفته اســت به آن پشت کرده و به دنبال 
شهرداری برود. مردم وقت گذاشته و پای صندوق ها آمدند. 
من مخالف چنین اتفاقی هستم اما انتخاب شهردار تصمیم 
شورایی اســت. آقای کلائی نیز تا زمانی که ما شهرداری 
انتخاب نکردیم، بر سر کار باقی خواهد ماند. براساس قانون 
با تمام شدن شورای پنجم، کار ایشان نیز تمام می شود. اگر 
شورای ششــم تصمیم بگیرد فعلا ایشان باشند، می توانند 
به کار خود ادامه بدهند. در صورتی که ایشــان تمایلی به 
ادامــه کار از 1۴ مرداد به بعد و از روی کار آمدن شــورای 
ششم نداشته باشند، براساس قانون تا انتخاب شهردار توسط 
شورای ششم، یکی از افراد استخدام شهرداری، یعنی غالبا 
یکی از معاونین وی، برای سرپرستی انتخاب خواهند شد. به 

فضای مجازی توجه نکنید.
منتخب دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد در خصوص 
پروژه های عمرانی نیمه تمام شهر، گفت: مردم به منتخبین 
شورای ششم یعنی رای به تغییر و تحول در نظام مدیریت 
شهری. شاخص های ما در این راه حرکت به سمت جلو  و 
استفاده از افراد پاکدست، انقلابی و مردمی است. ما از همه 
ظرفیت های شــهری و مدیریت شهری در این راه استفاده 
خواهیم کرد.در این چهار ســال کاری خواهیم کرد که در 
پایان کار ما را به عنوان شورای شهر بشناسند و نه شورای 

شهرداری.
منتخب دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد با اشاره به 
اینکه شورای ششم محل تعامل ها خواهد بود، خاطرنشان 
کرد: ما به دنبال تعامل بوده و در راستای انجام آن به سمت 
شــورا و مدیریت شهری هماهنگ حرکت خواهیم کرد. ما 
خــود را موظف می دانیم که با دولــت هماهنگ بوده و از 
ظرفیت های دولت به  نحو مطلوب استفاده کنیم. در همین 
راســتا با استاندار به عنوان نماینده دولت در تعامل خواهیم 
بود. مردم محوری و ایجاد رابطه دوســویه از شاخص های 

عملکردی ما در این چهار سال خواهد بود.
تشکیل کارگروه های مختلف

موحدیان عنوان کرد: نقشــه راه حرکت شورای ششم به ۲ 
بخش قبل از 1۴ مرداد 1۴00 و بعد از آن تقسیم می شود. ما 
در مراحل ابتدایی به سمت تشکیل دبیرخانه های مورد نیاز 
رفتیم. به دنبال تعامل با نهادهای مختلف، همکاری با دولت 
و ایجاد رابطه دوســویه با مردم در انجام امور هستیم. برای 
انسجام بخشی به امور، دبیرخانه ای تشکیل شده و تاکنون با 
بزرگان و مسئولان شهر نیز دیدارهایی صورت گرفته است. 
کارگروه های ویژه ای در شورای ششم، تشکیل شده است. 
به عنوان نمونه کارگروه شناسایی نخبگان و متخصصان، 
کارگروه تبیین شاخص های شهردار مشهد، کارگروه تدوین 
شــورای ششم شهر مشهد و تشکیل تیم رسانه ای از جمله 
اقدامات در دست اقدام منتخبان شورای ششم است. تعیین 
موضوعات اولویت دار شهر توسط دبیرخانه تعریف می شود. 
این کارگروه ها برای آشــنایی کامل  تر با مســائل شهری 
و شــهرداری تشکیل شده اســت. ما فارغ از جناح بندی از 
ظرفیت های بالای کارشناسان شهرداری استفاده می کنیم. 
تشکیل این کارگروه ها قطعا به معنای دخالت در کار شهردار 
بعدی نیست. بانک اطلاعاتی برای او گذاشته می شود تا از 

آن استفاده کند.
سخنگوی دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد با بیان 
اینکه افراد متخصص زیــادی در کارزار انتخابات آمدند اما 
انتخاب نشــدند ولی ما باید از ظرفیت و دیدگاه آنان برای 
بهتر اداره کردن شهر استفاده کنیم، گفت: کارگروه تدوین 
شاخص های شهردار شــروع به کار کرده است. در تعیین 

شــهردار مشهد شاخص هایی باید استفاده شود که در شان 
شــهر امام  رضا)ع( باشــد. این کارگروه در حال کار است و  
فرآیند در آن به جد در حال انجام است تا به سرعت شهردار 

انتخاب شود.
موحدیان با اشاره به تشکیل کارگروهی برای شعار شورای 
ششم، تاکید کرد: همزمان با شــروع به کار شورای ششم 
از ایــن کارگروه رونمایی خواهیم کرد تــا ما همانند دیگر 
شوراهای  گذشته نباشیم. شورای ششم تیم رسانه ای قوی 
برای استفاده از نظرات رســانه ها در کارهای خود تشکیل 
خواهــد داد و نظرات آنان را منعکس کرده و در راســتای 
پیشرفت و توسعه شــهر از آن استفاده می کنیم. با این کار 

تبادل اطلاعات انجام خواهد شد.
شورای ششم رویکرد فرهنگی دارد

موحدیــان در خصوص رویکرد فرهنگی شــورای ششــم 
اظهار کرد: شورای ششــم رویکرد فرهنگی دارد. کارگروه 
و کمیســیون های فرهنگی و برخی دیگر از کمیســیون ها 
مشخص است. مردم اگر می خواستند به پل، زیرگذر، تقاطع 
و... رای بدهند، ما اینجا نبودیم. زائری که به مشهد می آید، 
باید توشــه معنوی بگیرد. در گذشته وقتی کسی به مشهد 
می آمد، به او  »مشهدی« به معنای کسی که مشهد آمده و 
رفتار او تغییر پیدا کرده است، می گفتند. کار فرهنگی نیاز به 

کار مداوم و زیاد دارد 
منتخب دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد در خصوص 
دارایی های فعلی خود، تاکید کرد: من بازنشســته هستم و 
ماهیانه 1۲  میلیون  تومان حقوق دارم. در شهرک طالقانی 
واقع در بهارستان 13 سکونت دارم. ماشین بنده یک پژوی 
مدل سال 8٧ است. در انتخابات شورای ششم 11۲ میلیون 
تومان اســتفاده و هزینه کردم. حتی می توانم خانه و فیش 

حقوقی خود را نشان بدهم.
قطعا در دوره شورای ششم، بانوان در مشهد مدیریت 

دارند
وی در خصوص اســتفاده از زنان در پســت های مدیریت 
شــهری، اظهار کرد: ما معتقد هســتیم زن و مرد مکمل 
یکدیگر هستند، و این برگرفته از دین است؛ در پست های 
ســتادی می توانیم از خانم ها استفاده کنیم اما دویدن صبح 
تا شب، مناسبت با رســیدگی به زندگی یک زن ندارد، اما 
قطعا در دوره شورای ششم، بانوان در مشهد مدیریت دارند. 
جامعه از خانواده شروع می شود تا جامعه بزرگ تر و بزرگ تر 
شــود. این دیدگاه من است و ممکن است نظر دیگر اعضا 

متفاوت باشد.
در  نخبــگان  از  اســتفاده  خصــوص  در  موحدیــان 
تصمیم گیری های شــورای ششم، خاطرنشان کرد: شورای 
ششــم قرار است در سطح محلات با حضور مردم محلات 
تصمیم بگیرد که کدام پروژه انجام شود. پروژه ای در سطح 
منطقه و محلات اجرا می کنیم که براســاس نظر نخبگان، 
دانشــگاهیان، علما، رسانه ها و... باشــد. چرا پروژه کمبرند 
جنوبی با این میزان هزینه کرد درآن خوابیده اســت؟ چرا در 
حال از بین رفتن است؟ چرا متوقف شد؟ چرا با ذی نفعان و 
متخصصان در این زمینه صحبت نشد؟ اگر با متخصصان 
و نخبگان در این زمینه مشــورتی گرفته می شد، این اتفاق 
رخ نمی داد. در توسعه شهر پروژه هایی را  اجرا خواهیم کرد 
که در مورد آنها با مردم و نخبگان مشــورت کرده و نظرات 

آنان را گرفته باشیم.
اجازه نمی دهیم ساختمان  های بلند بدون معماری 

اسلامی ساخته شود
موحدیان در خصوص وضعیت منطقــه ثامن و پروژه های 
آن عنــوان کرد: دیدگاه هایی در خصــوص بافت پیرامونی 
حرم وجود داشــته و به تدریج با رشد فرهنگی این نگرش 
تغییر کرده است. معنویت در اطراف حرم با وجود پاساژهای 
مختلف در آن از بین رفته است. باید به دستورات مقام معظم 
رهبری توجه شود.. ما اجازه نخواهیم داد که ساختمان  های 
بلند بدون معماری اسلامی ســاخته شود. ما در این زمینه 
نیز مطالبه گر خواهیم بود.موحدیان در خصوص مشکلات 
حاشیه شهر مشهد گفت: شورای ششم به دنبال این است که 
بستری برای شرایط محیطی محل سکونت  آنان تامین کند 
تا کرامت آنان در سکونت گاه های غیررسمی حفظ شود. ما 
باید کاری کنیم که سکونتگاه های غیررسمی رشد نکند. باید 
فکری برای افراد کم درآمد شهر کنیم. در این راستا نیاز است 
که با راه و شهرسازی همکاری و تعامل کنیم. افراد ساکن 

در این محلات نیز باید کمک کنند. 
وی خاطرنشــان کرد: ما منتخبین شورا سعی کرده ایم که 
پاسخ  سوالات را بدهیم. اگر اقناع نشدید بنا را بر این بگذارید 
که ما ابتدای کار هستیم. در ادامه راه با حضور تیم رسانه ای 
خود با شــفافیت در کنار شــما خواهیم بود و به شما پاسخ 
می دهیم. مبنا را بر این نگذارید که ما نمی خواســتیم پاسخ 

شما را ندهیم. رسانه عضو شانزدهم شورای ششم است.
شورای ششم مشهد فارغ از جنا  ح بندی های سیاسی 

خدمت خواهد کرد
هم چنین حســین حسامی در نشســت خبری منتخبین 
ششمین دوره شــورای اسلامی شهر مشــهد اظهار کرد: 
رسانه عضو شــانزدهم شورای ششم اســت. ما منتخبین 
شــورای ششم فرضیاتی داریم که براساس آن مشهد شهر 
امام رضا)ع( و محور شــکل گیری شهر و حرم دحو  الارض 

مشهد است.
وی با اشــاره به اینکه در کنار ایجاد شــهر زیارتی باید در 
پیش برد مشــهد در تمام ابعاد و ایجاد درآمدپایدار برای آن 
تلاش کرد، افزود: توجه به مناطق حاشیه شهر، ایجاد شیب 
خدمات و تخصیص تسهیلات برای شورای شهر، استفاده 
از جوانان و مشارکت دادن مردم در سه حوزه تصمیم گیری 
و سیاســت گذاری و نیز اجرا و نظــارت از برنامه های دیگر 
ماست. نگاه زیارتی، تامین منابع مالی پایدار و اقتصاد زیارت 
را در دستور کار داریم. از ابتدای تیر ماه 1۴00، 3٧ جلسه در 
حدود 1۲0 ساعت برای بررسی موضوعات مختلف مربوط 
به شهر برگزار شــده است. همچنین نشست های گروه ها، 
جمعیت های خاص و توجه به امر آموزش در شورای ششم 
صورت گرفته و می گیرد. توجه به مناطق حاشیه ای و ایجاد 
خدمــات به مناطق حاشــیه ای از موضوعات مورد اهمیت 
شورای ششم است. شورای ششم از جوانان انقلابی تشکیل 
شده که آموزش ها بیشتر برای آنان در دستور کار قرار گرفته 

است.
این منتخب شــورای اســلامی شهر مشــهد در خصوص 
رفت وآمدهای اتوبوسی در ادوار مدیریت شهری اظهار کرد: 
به سرمایه های انسانی شهرداری کم لطفی و بی مهری شده 
و باید از این امر جلوگیری کنیم. در حال حاضر در شــورای 
ششــم از 15 نفر، هشت نفر ســابقه مدیریت شهری و 1۲ 
نفر به صورت مستقیم در شهرداری سابقه کار دارند. کسی 
که حدود ۲0 ســال است در شــهرداری شاغل است، جزو 
سرمایه های انسانی شهرداری است. ورود اتوبوسی به شورا 
و شهرداری در دوره های مختلف اتفاق افتاده که باید جلوی 
آن را در این دوره بگیریم. در شهرداری متخصص ترین افراد 

را در در اختیار داریم که از آن ها استفاده خواهیم کرد.
حســامی در خصوص شاخص های انتخاب شهردار، عنوان 
کرد: شاخص ها در کمیته مورد نظر تدوین می شود. مصادیق 
زیادی در فضای مجازی در خصوص انتخاب شهردار مطرح 
می شود اما بنده آن را نه تایید و نه تکذیب می کنم. ملاک 
ما خروجی کمیته تدوین و سیاست های شورای ششم است. 
شــورای ششم تخصص گراست و افرادی که برنامه داشتند 

به میدان آمدند.
وی با اشــاره به اینکه در اولین جلسه عنلی شورای ششم 
رئیس شورای اسلامی شهر این دوره رای گیری و مشخص 
می شــود، تاکید کرد: انتصابات از کارهای شــهردار مشهد 
بوده و شورای ششــم تنها یک انتصاب دارد و آن شهردار 
است. اعضای شورا کسی را انتخاب نمی کنند. امنیت شغلی 

کارمندان شهرداری باید ایجاد شود.
منتخب شورای اسلامی شهر مشهد ادامه داد: بین ساختار 
مصوب و اجرایی تفاوت زیادی وجود دارد. در مشــهد فقط 
شهروندان حضور ندارند بلکه زائرانی هستند که شهرداری 
باید به آنان خدمات بدهد. امنیت شغلی از موضوعات مهمی 
اســت که در ساختار شهرداری باید آن را در دستور کار قرار 

دهیم.
حســامی با بیان اینکه برخی فکــر می کنند که اگر بخش 
خصوصی در جایی ســرمایه گذاری کند، نباید ســود کند، 
عنوان کرد: این باور اشــتباه است. اگر قرار نباشد که بخش 
خصوصی سود کند چرا در آن کار سرمایه گذاری کند؟ ما باید 
بدانیم مشکلات و خواسته های بخش خصوصی در کجاست 
و نیازهــای اصلی و گره هــای آنــان را در بخش و حوزه 
مدیریت شهری، شورا و حوزه نهادهای بالادستی بدانیم و 

در حوزه های مربوط به خود آن را بررسی و حل کنیم.
وی در خصوص زائران خارجی گفت: در ســال حدود ســه 
میلیون و 500 زائر خارجی به مشــهد می  آمدند که در حال 
حاضر تعداد آنان کم شده است. مشهد شهر زیارتی و مبتنی 
بر زیارت است که باید با استفاده از پتانسیل های آن، استفاده 
و بهره کافی را ببریم. رویکرد ما به این موضوع مثبت است. 
یکی از برنامه های ما اســتفاده از ظرفیت های گردشگران 

خارجی است.
دبیر هماهنگی شورای ششم شهر مشهد افزود: بخش عمده 
درآمد شهر زیارتی مشهد از زائران است و بناست از ظرفیت 

حدود چهار میلیون زائر خارجی استفاده کنیم.
خدمات در مشهد ملی اما بودجه محلی !

هم چنین دیگر منتخب ششمین دوره شورای اسلامی شهر 
مشهد با اشاره به اینکه مشهد خدمات ملی ارائه  می دهد اما 
بودجه محلی برای آن در نظر می گیرند، اظهار کرد: مشهد 
قابلیــت و ظرفیت اختصاص بودجــه ای جداگانه به غیر از 
بودجه شهرداری دارد. دولت آتی و مجلس باید کمک کند 

که بودجه جداگانه برای مشهد اختصاص پیدا کند. 
موســی الرضا حاجی بگلو با بیان اینکــه در حال حاضر در 
شورای پنجم قرار است مصوبه ای مبنی بر هبه قطعه زمینی 
به دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد تصویب شود، گفت: ما 
تا کی باید بار دولت را به دوش بکشــیم؟ چرا قرار اســت 
یک چنین بخششــی انجام شود که پشت آن برنامه و کار 
کارشناسی انجام نگرفته اســت؟ این اتفاقات خام فروشی 
است. چرا باید 18 هکتار خام به دانشگاه علوم پزشکی داده 
شــود؟ چرا شهرداری در این گونه پروژه ها مشارکت ندارد؟ 
وقتی یک زمین در دانشگاه علوم پزشکی هزار میلیارد تومان 

قیمت گذاری می شود، باید شورای شهر ورود کند. 
منتخب شورای ششهم شهر مشهد با بیان اینکه شهرداری 

مشــهد از بلیط های هوایپمایی در سال حدود ۴00 میلیارد 
تومان درآمد دارد اما این رقم به آن پرداخت نمی شود، عنوان 
کرد: اشــکال کار این است که ما به دنبال درآمدهای پایدار 
شــهرداری نرفته ایم. سالانه 30 میلیون زائر در شهر مشهد 
حضور پیدا می کنند. پنج درصد بهای بلیط هواپیما را باید به 
شــهرداری بدهند اما طبق بررسی ها یک ریال از  این ۴00 

میلیارد تومان به شهرداری اختصاص نمی یابد.
وی ادامه داد: زیر ساخت های اقتصادی باید به سمت حاشیه 
شهر سوق داده شود. شرکت های اقتصادی بزرگ کشور باید 
به کمک دولت و مجلس به مشهد بیایند تا برای آنان بسته 
اقتصادی در نظر بگیریم. اگر در هر سال تنها 300 میلیارد 
تومان ســرمایه گذاری در حاشیه شهر مشهد انجام شود، در 

چهار سال آینده حاشیه شهری در مشهد نخواهیم داشت.
حاجی بیگلو بیان کرد: وقتی بودجه نویسان ما توجیه نیستند 
که سرانه جمعیت مشهد 30 میلیون است نه سه میلیون نفر، 
نتیجه این می شــود که برای هر نفر 100 هزار تومان هم 
تخصیص داده نمی شــود. به کمک رسانه ها باید مجلس و 

دولت را مجاب به همکاری کنیم.
چهره مشهد در افق ۱4۰4 از منظر فرهنگی و شهری 

تغییر خواهد کرد
همچنین مهدی ناصحی، دیگر منتخب شــورای ششهم 
شهر مشهد در این نشست خبری در خصوص فعالیت های 
فرهنگی کلان شــهر مشهد، بیان کرد: دلیل وجودی شهر 
مشــهد، مرقد مطهر امام رضا)ع( است. باید جایگاه معنوی 

حضرت رضا)ع( را به عنوان نقطه کانونی مشهد دانست.
وی افــزود: باید یک حرکــت دائمی در حــوزه فرهنگ 
شهرنشینی و حســن هم جواری در کنار امام رضا)ع( را در 
میان مردم و زائران ایجاد  کنیم تا مردم مشهد میزبان زائران 
باشند. قطعا امور فرهنگی را به خود مردم واگذار کرده و تنها 
سیاست ها به آنان ابلاغ خواهیم کرد. مهم ترین وظیفه ای که 
مدیریت شهری در حوزه فرهنگ دارد این است که جایگاه 
محوری امام رضا)ع( را به عنوان نقطه کانونی مشهد با ثبات 
مدیریت فرهنگی به مشهد بازگرداند که انتقاد اصلی ما به 

شورای پنجم، همین موضوع بوده است.
منتخب شــورای ششم شهر مشــهد با اشــاره به اینکه 
فرهنگ های مختلفی از جمله فرهنگ شهروندی و ترافیک 
در برنامه شورای ششم قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: ما 
پیشینیان کار فرهنگی هستیم تا با استفاده از ظرفیت های 
بی بدیل مشــهد، مردم کارهای فرهنگی را خودشان پیش 
برند.ناصحی در پاســخ به این ســوال که برنامه شما برای 
تلفیق امور اقتصادی و فرهنگی چیســت، بیان کرد: شأن 
شورای شهر اجرا نیست. شورای شهر یک شهردار انتخاب 
می کند و شهردار طبق برنامه خودش فعالیت های خود را در 
شهر انجام می دهد که باید برای رسیدن به افق روشن شهر 

مشهد تلاش کند.
منتخب دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد افزود: یکی 
از برنامه های اصلی شــورای ششم این است که باتوجه به 
چهار میلیون زائر غیر ایرانی، چرخ اقتصاد مشهد را بچرخاند.

حاشیه مهم تر از متن
اما این نشست خبری خالی از حاشیه نبود و تنها دقایقی پس 
از پایان آن خبری به نقل از سخنگوی منتخبین دوره ششم 
شورای اسلامی شهر مشهد در فضای مجازی و رسانه های 
داخلی و خارجی وایرال شد مبنی بر اینکه موحدیان مخالف 
حضورزنــان در جایگاه های مدیریتی می باشــد. درهمین 
رابطه خبرنگار صبح امروز طــی ارتباطی با آقای موحدیان 
چند و چون ماجرا را جویا شــد. که در نهایت ماجرا از سوی 
سخنگوی منتخبین دوره ششم شورای اسلامی شهر مشهد 

تکذیب شد.
در ادامه متن کامل تکذیبیه را می خوانید:

سلام علیکم 
جهت استحضار افکار عمومی در رابطه با دیدگاه اینجانب در 
خصوص حضور بانوان در جایگاه های مدیریتی باید عرض 
کنم، کاملا روشن است من در ستاد انتخاباتی سرکار خانم 
رحمانی حضور فعال داشته و همیشه هم در خصوص نبود 
یک خانم در لیست نمایندگان مجلس معترض بوده ام. در 
خصوص حضور خانم ها در پست های مدیریتی موافقم ولی 
از اینکه به خانم ها مشاغلی پیشنهاد شود که نیاز به حضور 
آنها در طول شبانه روز باشــد و باعث خستگی مفرط آنها 
شود به نحوی که نتوانند به تربیت فرزند و رسیدگی به امور 

خانواده و ایجاد آرامش در خانواده شوند مخالفم.
البته باید اضافه کنم که در بخشی از صحبت هایم در نشست 
خبری هم به صراحت بیان داشــتم کــه زن و مرد مکمل 
یکدیگر هستند، و این برگرفته از دین است؛ در پست های 
ستادی می توانیم از خانم ها استفاده کنیم اما دویدن صبح تا 
شب، مناسبت با رسیدگی به زندگی یک زن ندارد، اما قطعا 
در دوره شورای ششــم، بانوان در مشهد مدیریت دارند؛ به 
خدا قسم ما قرار نیست کارها را تعطیل کنیم نمی دانم چرا 

در فضای مجازی این دیدگاه پخش شده است!
در پایان بــا توجه به قانون صریح مطبوعات از دوســتان 
رســانه ای که این بخش ازصحبت های بنده را به اشــتباه 

منعکس کردند خواهشمندم اقدام لازم را انجام دهند.
حسن موحدیان

سخنگوی منتخبین شورای اسلامی ششم شهر 
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 قایدی: پول نمی خواهیم و احترام کمترین 
خواسته ماست

ــر  ــته او و دیگ ــن خواس ــت، کمتری ــتقلال گف ــال اس ــم فوتب ــم تی ــدی مهاج ــدی قای مه
ــرام اســت. ــم احت ــن تی ــان ای بازیکن

بــه گــزارش خبرگــزاری تســنیم، مهــدی قایــدی دربــاره مشــکلات باشــگاه اســتقلال و 
ــاً  تمریــن نکــردن بازیکــن اظهــار داشــت: حــرف همــه بچه هــا یکــی اســت و مــا واقع
امــروز بــا روحیــه بــدی در تمریــن حاضــر شــدیم. بعــد از دربــی نیــاز بــه یــک تبریــک 
و احتــرام داشــتیم. دو هفتــه پیــش بــا مــا صحبــت کردنــد کــه مشــکلات حــل خواهــد 
ــز  ــه چی ــم و ن ــی می خواهی ــه پول ــول نیســت. ن ــال حاضــر پ ــا در ح ــا بحــث م شــد، ام
ــه  ــود ک ــته ای ب ــن خواس ــرام کمتری ــم. احت ــرام می خواهی ــات و احت ــط امکان ــر و فق دیگ

ــد. ــام بدهن ــتند انج می توانس
ــن شــرایط  ــم در ای ــم گرفتی ــاً ناراحــت هســتند و تصمی ــا واقع ــرد: بچه ه ــح ک وی تصری
ــم ناراحــت  ــود. فکــر می کن ــع ب ــن موق ــز بهتری ــان نی ــن زم ــم و ای ــن نکنی ــروز تمری ام
هســتند کــه مــا دربــی را بردیــم یــا بازی هــا را  می بریــم. نمی دانــم چــه چیــزی بگویــم، 
امــا بــرای تیــم بزرگــی مثــل اســتقلال بــا ایــن همــه هــوادار ایــن مســائل عجیــب اســت. 
بــه احتــرام هــواداران حداقــل بعــد از دربــی یــک تبریــک بــه هــواداران می گفتیــد، نــه 

مــا.
مهاجــم تیــم فوتبــال اســتقلال در مــورد بحــث جدایــی او از ایــن تیــم و اینکــه 
مجیــدی عنــوان کــرده اســت جلــوی پیشــرفتش را نخواهــد گرفــت، گفــت: واقعــاً ایــن 
ــه  ــد هفت ــد. چن ــد ش ــران خواه ــه جب ــم چگون ــم نمی دانی ــه می بینی ــا را ک بی احترامی ه
پیــش نیــز گفتــم کــه همــه مــا بــه عشــق هــواداران اســتقلال بــازی و تمریــن می کنیــم 
ــل  ــی مث ــرای باشــگاه بزرگ ــاد. ب ــات نمی افت ــن اتفاق ــم ای ــم دیگــر بودی ــک تی ــر ی و اگ
اســتقلال ایــن مســائل زشــت اســت. بایــد بــه فکــر خانــواده، همســر و آینــده ام باشــم و 

ــم. ــی در بیاوری ــم پول ــم کــه بخواهی شــغل دومــی نداری
ــز  ــه نی ــت و هم ــون اس ــن ۹00 میلی ــال م ــرارداد امس ــرد: ق ــان ک ــر نش ــدی خاط قای
می داننــد. دلــم بــرای بازیکنانــی می ســوزد کــه قــرارداد 50، 100 میلیونــی دارنــد و هــر 
ــد و  ــد بدهن ــج درص ــد پن ــج درص ــد پن ــد. کلًا می خواهن ــن می آین ــه تمری ــرج ب روز از ک

بگوینــد مــا پــول دادیــم و ســر تمریــن حاضــر شــوید.
ــی داشــته  ــدر دریافت ــراردادش چق ــون ق ــه از ۹00 میلی ــن ســؤال ک ــه ای وی در پاســخ ب
ــکار  ــه باشــگاه بده ــم ب ــز حســاب کن ــته را نی ــم ســال گذش ــر بخواه ــت: اگ اســت، گف

ــول نیســت.  ــن اصــلًا پ ــزی نیســت. بحــث م ــه چی ــون ک هســتم. ۹00 میلی
ــت:  ــده اســت، گف ــه او داده ش ــه ب ــی ک ــورد قول های ــتقلال در م ــوش اس ــم ملی پ مهاج
خیلــی قول هــا دادنــد و خــوب نیســت در مــورد آنهــا صحبــت کنــم. بحــث مــن احتــرام 
اســت. تیــم مــا گنــاه دارد. مــا در بهتریــن شــرایط هســتیم و بهتریــن فوتبــال را بــازی 
می کنیــم. ۴0 روز دیگــر بــا الهــلال بــازی داریــم و قــرارداد چنــد نفــر از بازیکنــان مــا در 
حــال تمــام شــدن اســت. شــاید نتوانیــم بازیکنــی بگیریــم. حداقــل بــا بازیکنــان مــا تمدید 
کنند.قایــدی راجــع بــه مذاکــره بــا اســتراماچونی و باشــگاه الغرافــه قطــر گفــت: صحبتــی 

بــا مــن نشــده اســت، امــا از اروپــا و قطــر پیشــنهاد داشــتم. 
وی دربــاره پیشــنهاد الدحیــل هــم گفــت: از همــه جــا پیشــنهاد داشــتم و همانطــور کــه 
گفتــم تصمیــم آخــر را باشــگاه می گیــرد. امیــدوارم تصمیــم خوبــی گرفتــه شــود. آینــده 

مــن در دســت باشــگاه اســت. 
مهاجــم تیــم فوتبــال اســتقلال در مــورد اینکــه دوســت دارد در چــه لیگــی بــازی کنــد، 

ــر اســت. ــم، بهت گفــت: ایــن صحبت هــا را نکنی

 لباس رسمی کاروان ایران در المپیک

بازتاب منفی مانتوی آبی و کت و شلوار پلوخوری
بــا رونمایــی رســمی از لبــاس ورزشــکاران مــرد 
و زن المپیکــی ایــران، برخــی انتقــادات نســبت 

بــه ایــن لبــاس هــا مطــرح شــده اســت. 
بــه گــزارش »ورزش ســه«، بــه نظــر مــی رســد 
ــی از  ــث رونمای ــک در بح ــی المپی ــه مل کمیت
لبــاس رســمی کاروان ایــران در المپیــک توکیــو 
اقدامــی هوشــمندانه انجــام داد و بــا رونمایــی از 
آن در فــرودگاه و هنــگام خــروج ورزشــکاران از 
ــادات و  ــرای دریافــت انتق کشــور، فرصتــی را ب
ــا  ــاس ه ــن لب ــاید اصــلاح ای ــنهادات و ش پیش

باقــی نگذاشــت.
یادمــان نمــی رود کــه قبــل از المپیــک ۲01۶ 
ــت  ــک در دوره مدیری ــی المپی ــه مل ــو، کمیت ری
قبلــی خــود اقــدام بــه رونمایــی از لبــاس 
المپیکــی هــا کــرد و بازتــاب ایــن اقــدام آنقــدر 

ــا  ــده ت ــی مان ــت باق ــه در فرص ــود ک ــی ب منف
ــرح  ــر ط ــه تغیی ــور ب ــک، مســئولان مجب المپی

ــدند. ــای کاروان ش ــاس ه لب
ــی  ــه مل ــن دوره کمیت ــخ، در ای ــه تل از آن تجرب
المپیــک درس گرفــت و بــا وجــود تعویــق یــک 
ســاله المپیــک، دائمــا موضــوع رونمایــی از 
ــه  ــای رســمی و ورزشــی کاروان را ب ــاس ه لب
ــلام  ــت اع ــه در نهای ــا اینک ــت ت ــق انداخ تعوی
ــرودگاه و  ــان ف ــا در هم ــاس ه ــن لب ــد ای ش
ــروه از کاروان ورزش  ــن گ ــزام اولی ــگام اع هن

ــود. ــی ش ــی م ــران رونمای ای
بــا اینکــه در روزهــای اخیــر انتشــار تصاویــری 
ــه ویــژه  از ســوی ورزشــکاران در اینســتاگرام ب
در بخــش مــردان، باعــث رونمایــی غیررســمی 
از طــرح هــای لبــاس کاروان ایــران شــده بــود، 

امــا شــب گذشــته ورزشــکارانی کــه در مراســم 
ــام حاضــر شــدند،  ــرودگاه ام ــه خــود در ف بدرق
ــد  ــن کردن ــمی را برت ــاس رس ــن لب ــی ای همگ
تــا بــه صــورت رســمی ایــن رونمایــی صــورت 

بگیــرد.
کــت و شــلوار ســرمه ای و پیراهــن ســفید 
ــی  ــو و شــال آب ــرای ورزشــکاران مــرد و مانت ب
ــرای  ــران و شــلوار ســفید ب ــا طــرح پرچــم ای ب
ــود کــه  ــی ب ــاس های ورزشــکاران زن طــرح لب
کمیتــه ملــی المپیــک بعــد از مــدت هــا رایزنــی 
بــا بخــش مــد و لبــاس وزارت ارشــاد و اســتفاده 

ــود.  ــه آن رســیده ب از طراحــان مختلــف ب
مــرد  ورزشــکاران  رســمی  لبــاس  دربــاره 
ــاره  ــا درب ــت، ام ــود نداش ــادی وج ــث زی بح
لبــاس رســمی ورزشــکاران زن ایــران، از شــب 

ــی مطــرح  گذشــته در فضــای مجــازی انتقادات
شــده اســت. برخــی اعتقــاد دارنــد بعــد از مراحل 
ــی  ــه مل ــر کمیت ــه در دو ســال اخی ــی ک مختلف
ــک  ــی ی ــده طراح ــرد و وع ــی ک ــک ط المپی
لبــاس ویــژه را داد، طــرح و رنــگ لبــاس زنــان 

ــت. ــب نیس ــدان جال ــکار چن ورزش
از کلیــد واژه هایــی مثــل کــج ســلیقگی و 
ــه  ــی ک ــده؛ در حال ــتفاده ش ــد اس ــاب ب انتخ
کمیتــه ملــی المپیــک ادعــا کــرده ایــن طــرح 
ــن 100 طــرح پیشــنهادی انتخــاب شــده  از بی

ــت.  اس
ــه  ــا ب ــز تقریب ــران نی ــاس ورزشــی کاروان ای لب
ــرای ورزشــکاران زن و  ــک شــکل ب صــورت ی
ــود و  ــفید طراحــی شــده ب ــرد و یکدســت س م

ــی نداشــت. ــاد خاصــی را هــم در پ انتق

مفقودی
نوبت دوم

مـدرک تحصیلی لیسـانس رشـته آموزش ابتدایی فـارغ التحصیل از دانشـگاه آزاد 
اسـلامی واحـد تربـت جـام بـه شـماره ۲٧۶٧۹55 بـه نـام مجیـد طـواض مفقود 

گردیـده و از درجـه اعتبار سـاقط می باشـد.
511/1آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه 

ثبت تایباد
نظر به دستورمواد1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
قانون مذکور مستقر در بخش  13۹0/۹/۲0  املاک متقاضیان که در هیات موضوع ماده یک 
1۴ مشهد واحد ثبتی شهرستان تایباد مورد رسیدگی وتصرفات مالکانه و بلامعارض آن محرز و 
رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی میگردد: آقای  منوچهر مهدیزاده 
به شناسنامه شماره 1۲ کد ملی  0٧۴۹3۴5۲۴1 صادره تایباد فرزند غفور در ششدانگ یکباب 
ساختمان درحال ساخت  به مساحت ۴٧1/10 متر مربع پلاک شماره 5٧1 فرعی  از ۲50  اصلی 
واقع در خراسان رضوی  بخش 1۴ مشهد حوزه ثبت ملک تایباد  از محل قسمتی از مالکیت 
رسمی و مشاعی منوچهر مهدیزاده ) متقاضی ( و قسمتی از پلاک کلاسه ۲۶ 1۴00 .   لذا به 
موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه کثیرالانتشار  منتشر 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی  تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و رسید اخذ نمایند . معترضین باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند 
و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1۴00/0۴/۲8. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/05/1۲ 
غلامرضا آقازادهرئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

511/2اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سندرسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان 
های فاقد سندرسمی . نظر به دستور مواد1.3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمان 
های فاقد سندرسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 وبرابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶001081 هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات 
از تربت  مالکانه وبلامعارض متقاضی آقای احمد دانا فرزند تقی بشماره شناسنامه 33٧ صادره 
حیدریه نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 5381۶ مترمربع)پنجاه وسه هزار 
وهشتصدوشانزده مترمربع(که مقدار ۶5۹ مترمربع)ششصدوپنجاه ونه مترمربع( آن درحریم کال 
قراردارد درقسمتی ازاراضی آبرود پلاک 1۴5  اصلی دهستان اربعه واقع درخراسان رضوی بخش 
یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از مالکین رسمی احمد غلامزاده وعبدالصمد بابایی 
وعلیرضا بنی اسدی محرز گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانونی تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وساختمان های فاقدسندرسمی وماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی  دردونوبت به فاصله 
15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به 
آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست./ م. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/۲8. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/05/13
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه 

511/3اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶00100۲ 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم سمانه مجرائیان یزدی فرزند علی اصغر به شماره 
شناسنامه 350 صادره از سرخس نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 151/۶0 متر 
مربع) یکصد و پنجاه و یک و شصت صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ ۹ فرعی از اراضی شهر 
پلاک ۲۶38  اصلی واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری 
مع الواسطه ازورثه مالک رسمی سید هاشم حسینیان محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین 

نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  
شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ 
نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 
به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست./ م. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/1۲. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/05/۲8
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/4ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اراضی  و  ثبتی  تعیین تکلیف وضعیت  قانون  نامه  آئین  قانون و ماده 13  آگهی موضوع ماده 3 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 و   1 مواد  دستور  به  نظر   . رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای   و 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای اصلاحی شماره 
1۴00۶030۶00۶00185۴ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای سید حسن حسینی فرزقی 
فرزند سید باقر  به شماره شناسنامه 1۴0۴ صادره از تربت حیدریه نسبت به هفت سهم مشاع از 
چهارده سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1500/٧0 متر مربع ) یکهزار و پانصد 
و هفتاد صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ  ۲۴۲ فرعی از اراضی قنداب فرزق پلاک 13۴  اصلی 
دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری  مع 
الواسطه از مالکین رسمی سید هاشم و سید باقر حسینی فرزقی محرز گردیده است. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون 
آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از 
تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/۲8. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/05/13
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/5اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره1۴00۶030۶00۶001٧1۴  
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم فاطمه امیری فرزند محمد رضا به شماره شناسنامه 
35853 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 150 متر مربع) 
یکصد وپنجاه مترمربع( قسمتی از پلاکـ 1۶۲/۴۴٧ فرعی از اراضی ضیاء الدین سفلی پلاک 1۲۶ 
اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری 
مع الواسطه از مالک رسمی حسن خامسی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
دادگاه  به  دادخواست  تقدیم  به  مبادرت  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  باید  ظرف  معترض 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 
به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/۲8. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/05/13
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/6اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00۶00۲۹11 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای  مهدی ولی زاده فرزند رجبعلی به شماره شناسنامه 

51۹ صادره از مشهد نسبت به ششدانگ یکباب مغازه به مساحت ٧۴/50 متر مربع) هفتاد و چهار 
و پنجاه صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ 853  اصلی واقع در خراسان رضوی بخش یک شهر 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از مالکیت رسمی متقاضی  محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  
شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/1۲. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/0۴/۲8
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/7اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶001۴5۴ 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حسن شیرزاد مقدم  فرزند محمد به شماره شناسنامه 
 ( مربع  متر  به مساحت 1۲/5۲  باب ساختمان  به ششدانگ یک  نسبت  رشتخوار  از  3۹ صادره 
دوازده و پنجاه و دو صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ  شماره ۲۹5۴  اصلی واقع در خراسان رضوی 
بخش یک شهر حوزه ثبت ملک تربت حیدریه  از مالکیت رسمی متقاضی و خریداری از مالک 
رسمی  مصطفی صادقی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  
ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1۴00/0۴/1۲. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/0۴/۲8
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
شماره  رای  برابر  و   13۹0/۹/۲0 مصوب  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
1۴00۶030۶01300038۹  مورخ 1۴00/0۲/30 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مریم  متقاضی  بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  گناباد  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
سادات فاضلی فرزند سید خلیل در ششدانگ یکباب منزل به مساحت ۲35/1۲ متر مربع از 
پلاک شماره 1۴5۴ فرعی از 11٧   اصلی واقع در اراضی خشوئی بخش یک حوزه ثبت ملک 
گناباد  از محل مالکیت  مشاعی خود متقاضی و خریداری شده از سید حسن  ، سید محمد  
، سید مهدی و زهره سادات شهرت همگی فاضلی ) وراث مرحوم سید خلیل فاضلی(  و از 
محل مالکیت ثمن اعیان خانم مرضیه ملک خانی ، مالکان رسمی محرز گردیده است، لذا 
به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و 
گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/۲8. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/05/1۲
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶۲٧1001101 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای حامی قاینی فرزند علی 
اصغر در ششدانگ یک باب خانه به مساحت  353/۲0 متر مربع قسمتی از پلاک ۲0۹ فرعی از 
151  اصلی بخش  ۹ واقع در روستای درآبد  امام  کوچه ٧ تیر چهار قطعه مانده به آخر سمت 
چپ خریداری از مالک رسمی  آقای اصغر کسرایی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع 
از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. م.الف5٧3  تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۴/13. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/0۴/۲8
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/10هیات 
رسمی)4/7(  

و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 وماده  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت  تعیین  وقانون  یه دستورمواد1و3  نظر  فاقد سند رسمی  اراضی وساختمانهای 
های  شماره  آرای  برابر  و   13۹0/0۹/۲0 مصوب  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
1۴00۶030۶00500۲۶58مورخ  و   1۴00۶030۶00500۲۶5٧ و   1۴00۶030۶00500۲۶5۶
1۴00/0۴/0٧ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
سیدحسینی  سادات  فاطمه  خانم  و  سیدحسینی  اصغر  سیدعلی  آقای  بلامعارض  و  مالکانه 
فرزندان سیدحسین و آقای سیدحسین سیدحسینی سیدبرات هرکدام نسبت به دو دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 18/30 مترمربع از پلاک شماره 38٧ فرعی از ۲3۲ اصلی 
واقع در اراضی نجف آباد بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی هانیک 
درهاکپیان محرز گردیده است. لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخوست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
انتشار نوبت اول:1۴00/0۴/13  . تاریخ  از مراجعه متضرر به دادگاه نیست  سند مالکیت مانع 

تاریخ انتشار نوبت دوم:1۴00/0۴/۲8 
علی امینی رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور    

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/11هیات 
رسمی)4/8(  

اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 وماده  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین  وقانون  دستورمواد1و3  یه  نظر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای 
وساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00500۲۶8٧ 
نیشابور  ثبتی  واحد  در  مستقر  مذکور  قانون  یک  ماده  موضوع  اول  هیات   1۴00/0۴/0۹ مورخ 
تصرفات مالکانه و بلامعارض خانم فاطمه پریشان فرزند حسن نسبت به ششدانگ یکباب مغازه 
به مساحت ۴1/۹5 مترمربع از پلاک شماره 3۶8 فرعی از ۲3۲ اصلی واقع در اراضی نجف آباد 
بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی صاحب جان محمودی محرز گردیده 
است. لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
تا در صورتیکه اشخاص  الصاق  محلی کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ 
نمایند . معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض درمهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخوست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست . تاریخ انتشار نوبت اول:1۴00/0۴/13 تاریخ انتشار نوبت دوم:1۴00/0۴/۲8 
علی امینی رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور    
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

روایت نماینده خوزستان در مجلس خبرگان از نقش ضد 
انقلاب در کشته شدن افراد بیگناه

آیت الله حیدری، نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبرگان رهبری 
با تاکید بر مطالبه خونخواهی دو جوان کشــته شده از شهرستان های 
شــادگان و کوت عبدالله، گفت: نه تنها اولیــاء دم بلکه همه مردم و 
انســان های دلســوز درخواســت خونخواهی این دو جوان بی گناه را 
می کنند. وی افزود: چرا که ما می بینیم انســان های جنایتکار، وابسته 
بــه اجنبی و ضد انقلاب با سوءاســتفاده از مطالبــات مردمی در بین 
آن ها تیراندازی کرده و افراد بی گناه را می کشــند که هم خانواده ها را 
عــزادار و ملت را رنجیده خاطر می کنند. آیت الله حیدری با بیان اینکه 
گروهک های ضد انقلاب برای رسیدن به منافع شیطانی خود از هیچ 
کاری ابِایی ندارند، عنــوان کرد: این افراد در جهت تحقق منافع خود 
حتی حاضر هســتند انسان های بی گناه را بکشــند. وی بیان کرد: از 
دســتگاه قضا می خواهیم جنایتکارانی که مرتکب این جنایت شده اند 
را دســتگیر و به دست محکمه عادلانه قضا بسپارند تا حکم الهی در 

مورد آن پیاده شود.

پیشنهاد امام جمعه کیش برای طراحی لباس متحد الشکل در 
مبارزه با بدحجابی

حجت الاســلام احمد حسن زاده روز یکشــنبه در جلسه ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر اظهار داشت: در راستای حل معضلات اجتماعی 
لازم است حراســت ادارات و نهادها با نظارت بر رعایت لباس متحد 
الشکل، فضای ظاهری بد حجابی را در محل کار از بین ببرند تا تحقق 
این مهم برای بهتر شدن فضا در جزیره کیش منجر شود. وی افزود: 
اینکه معضلات اجتماعی ناشــی از تردد برخی مسافران از شهر ها و 
استان های مختلف به کیش و آشنا نبودن به فرهنگ غالب این منطقه 
سبب شده تلاش شورای امر به معروف در عمل نمودی نداشته باشد. 
حجت الاسلام حســن زاده با تاکید بر اینکه بین ساکنان کیش کمتر 
افرادی شناسایی می شود که گرفتار شدید معضلات اجتماعی باشند، 
گفت: برخــی از معضلات اجتماعی در جزیره کیــش را می توان در 
خودروهای کرایه ای، بازارها و کنار ســاحل مشاهده کرد که از شهر 
ها و استان های مختلف به این منطقه سفر می کنند و هیچ ارتباطی 

با جزیره ندارند.

تاجیک: در ایران دولت بیشتر یک نام است
محمدرضا تاجیک: همان طور که درباره احزاب گفته ام ما حزب بدون 
حزب داریم، درمورد دولت هم می توان گفت به یک معنا دولت بدون 
دولت داریم؛ یعنی بیشتر یک نام است و در اینکه وقتی دولتی مستقر 
می شــود، سیکل تصمیم و تدبیر در درون خودش بسته می شود یا نه، 
تردید هست. بنابراین حتی در سطح آنچه قانون برای دولت مشخص 
کرده، این امکان در هیچ کدام از دولت های بعد از انقلاب وجود نداشته 
اســت؛ چون به تعبیر آگامبنی یا اشــمیتی، ما بعد از انقلاب ۴0 سال 
»وضعیت استثنائی« داشتیم؛ وضعیتی که اجازه می دهد از قانون عبور 

شــود و دولت نتواند به وظایف قانونی اش آن طور که لازم است عمل 
کند و شرایطی به وجود می آید که باید یک قوه مافوق تصمیم بگیرد 
و تدبیر کند. این شرایط استثنائی اجازه نداده دولت ها حتی در چارچوب 

وظایف قانونی خود عمل کنند.

۱۲ گزینه نهایی شهردار تهران اعلام شد
اقراریان، سخنگوی منتخبین شــورای ششم: اسامی1۲ نفری که به 
مرحله نهایی رسیده اند اســماعیل احمدی مقدم، معصومه آباد، جمال 
آبرومند، مهرداد بذرپاش، محســن پیرهادی، مازیار حســینی، هابیل 
درویشی، علیرضا زاکانی، عباس علی آبادی، علی نیکزاد، رستم قاسمی 
و سید صولت مرتضوی است. این افراد یک هفته وقت دارند برنامه های 
خود را به منتخبین شــورای ششم اعلام کنند تا از هفته آینده فرآیند 

بررسی آغاز شود/ فارس

مدل وین مذاکرات ادامه نخواهد یافت
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی گفت: مدل وین تکرار 
بدتر برجام بود و از چاله درآمدن و در چاه افتادن بود. برگشــت آمریکا 
به برجام برای این کشور آورده ای دارد که باید هزینه آن را بپردازد اما 
آمریکا حاضر نیست هزینه های بازگشت به برجام را بپردازد. ذوالنوری 
گفت: بایــدن نمی خواهد به برجام بازگــردد و همین محتوای تاریخ 
گذشــته، برجام را قبول ندارد و تلاش دارد مدلی را اجرا کند که 51٧ 
تحریم باقی بماند و مکانیزم ماشــه نیز اجرایی شــود در این صورت 
شرایط تحریم ها سخت تر خواهد شد.مذاکرات برجام در صورتی ادامه 

خواهد یافت که حقوق ملت ایران تامین شود./مهر

طالبان ترکیه را تهدید کرد:اگر بیرون نروی با شما می جنگیم
ســخنگوی دفتر سیاســی جنبش طالبان:ما با ماندن نیروهای ترکیه 
در افغانســتان در چارچوب پیمان ناتو و به موجب توافق بین آنکارا و 
واشــنگتن به بهانه تأمین امنیت فرودگاه کابل و مقرهای دیپلماتیک 
خارجی مخالفیم. در صورتی که نیروهای ترکیه در افغانستان بمانند ما 
علیه آن ها می جنگیم. بعید است با توجه به ارزش های دینی، فرهنگی 
و نژادی میان مردم دو کشور، افغان ها درباره این نیروها سهل انگاری 
به خرج دهند.آنکارا قبلا تعهد داده که دســت به هیچ اقدامی که مورد 
قبول ما نباشد، نزند. اما متأسفانه بعدا در رسانه ها شنیدیم که آن ها در 
افغانستان می مانند. این موضوع به پایان رسیده است و هیچ گفتگویی 

درباره آن با ترکیه وجود ندارد./ایسنا

تصویب FATF در دولت آینده پیشگویی است
حســین کمالی، دبیرکل حزب اسلامی کار به خبرآنلاین درباره پیش 
بینی تصویب FATF در دولت رئیسی گفت: اینکه اصولگرایان روی کار 
بیایند برجام و FATF تصویب می شود پیش گویی است ولی مصلحت 
نظام این اســت که یک دوره سازندگی را آغاز و از تنش زدایی تبعیت 
کند. سیاســت دولت فعلی با دولت بعدی درباره تحریم ها فرقی باهم 

ندارد . قبل از انتخابات به یک گونه حرف زده می شود و بعد از انتخابات 
به گونه دیگر.احتمال دارد در سیاست خارجی هم یک چنین وضعیتی را 
شاهد باشیم. در کشور ما تصمیم گیری در مورد مسائل سیاست خارجی 
در شــورای عالی امنیت ملی و به نوعی توسط شخص رهبری کنترل 
می شود البته رابطه نزدیک بین دولت و رهبری می تواند تسهیل کننده 
امور باشد. گمانه ها درباره کابینه رئیسی یک کار تبلیغاتی است در این 
لیســت هایی که ارائه می شود معمولا یک نفر می خواهد خودش را 
مطرح کند و ده ، بیست نفر دیگر را کنار خودش می گذارد. همه کسانی 
که به نوعی خودشان را در رئیس جمهور شدن آقای رئیسی شریک می 

دانند می خواهند یک سهمی در کابینه آتی داشته باشند.

شورای نگهبان به دنبال افزایش اختیارات خود در چه حوزه 
هایی است؟

شــرق نوشــت: مجلس یازدهم که برآمده از انتخاباتــی حداقلی با 
نامزدهایی اصولگراســت، رابطه خوبی با شــورای نگهبــان دارد و از 
همان ابتدای شــروع به کار حتی زمان طرح نویسی هم اول نظر شورا 
را جویا می شــد تا مبادا به این رابطه دوســتی خدشه ای وارد شود، به 
درخواســت شــورا برای افزایش اختیارات قانونی نــه نخواهد گفت.

اما مسئله مهم این اســت که نفس ایجاد شورای نگهبان چه بوده و 
اکنــون چه نیازی به افزایش اختیارات دارد.شــورای نگهبان علاقه و 
خواســتی بر تداوم صلاحیت خود بر بحث نظــارت بر نامزدها دارد و 
بارها هم شــاهد بوده ایم بعد از برگزاری انتخابات و اعلام نتایج نهایی 
با تکیه بر نظارت اســتصوابی نامزد پیروز را مانند ماجرای مینو خالقی 
رد صلاحیت کرده است. شورای نگهبان، اختیار تصویب یا رد مصوبات 
مجلس شورای اسلامی را دارد. به علاوه مطابق اصل ۹3 قانون اساسی، 
مجلس شــورای اسلامی بدون وجود شورای نگهبان، قانونی نخواهد 
بود.وقتی حتی در جایگاه وظایف قانونی، شورا اعضای خود را در مقام 
پاســخ گویی قرار نمی دهند، در مرحله نظارت بر عملکردها ماجراهای 
ردصلاحیت های آتی بر فرض همراهی مجلس چالشی جدی خواهد 
بود که جز نارضایتی تأثیری نخواهد داشت.شــورای نگهبان وظایف 
مهم و تأثیرگذاری دارد که نیازی به گسترش اختیارات و قدرت ندارد و 
هم اکنون هم یکی از نهادهای پرقدرت و تصمیم ساز در کشور است و 
تأثیر تصمیم این 1۲ نفر بر زندگی 80 میلیون ایرانی به طور مستقیم و 
غیرمستقیم، چه در امر قانون گذاری و چه نظارت بر انتخابات و بررسی 

صلاحیت ها کاملا ملموس است.

اینکه مردم در یک فضای عمومی آب بازی کنند کدام خط قرمز 
به هم می ریزد؟

عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشت:در چارچوب حکومت داری فقط 

باید به رفتارهایی پرداخت که نظم اجتماعی را مختل می کند، نظمی 
که برآمده از خواست عمومی است و نه نظمی که محصول اراده عده 
معدودی در حکومت است.حکومت مقتدر حکومتی نیست که خطوط 
قرمز آن زیاد باشد و بدتر اینکه افراد زیادی از آن عبور کنند. اینکه مردم 
در تابستان گرم در یک محل گردشگری آب بازی کنند، چه نظمی را به 
هم می زند، جز اینکه خطوط قرمز بی ارتباط با نظم اجتماعی برای رفتار 
مردم تعریف شده اســت؟ هنگامی که اسیدپاشی اصفهان به دختران 
بی گناه، واکنش جدی در مقابله با آن ایجاد نمی کند، ولی یک آب بازی 
ســاده به ســرعت با واکنش تند و قاطع مواجه می شود، به معنای آن 
است که فلسفه نظم به نفع فلسفه ای دیگر که مدعی هدایتگری است، 

عقب نشینی کرده است.

منتظر تورمی باشید که تاکنون آن را تجربه نکرده اید
مسعود خوانساری نایب رییس اتاق ایران و فعال اقتصادی در مطلبی 
هشــدار آمیز نوشته است : طبق آمار بانک مرکزی میزان نقدینگی از 
3٧00 هزار میلیارد عبور کرده و نســبت به دو سال پیش ۲ برابر شده.

اگرچه طی ماه های گذشته نسبت به عواقب افزایش نقدینگی براقتصاد 
و تورم هشــدار داده شده»امادریغ«.با این روند در ماه های آینده دولت 

با تورمی رو به رو خواهد شد که هیچگاه درکشور تجربه نشده است.

مردم عادی، پشت درهای فیلترینگ طرح مجلس
درصورتی که طــرح »حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه فضای 
مجازی« تصویب شــود، زندگی روزمره بخش عمــده ای از ایرانی ها 
به طور بالقوه تحت تأثیر بخش هایــی از آن قرار خواهد گرفت. اکنون 
توییتر، تلگرام و فیسبوک در ایران فیلتر هستند. با تصویب طرح مزبور 
اینستاگرام، واتساپ و احتمالا سیگنال در نوبت فیلترینگ قرار می گیرند. 
این در حالی است که بسیاری از مردم با فیلتر شدن تلگرام و همچنین 
در زمان شیوع کرونا، برای برقراری ارتباط با بستگان، اقوام و دوستان 
خود در ایران و سراسر جهان به واتساپ گرایش پیدا کردند. اینستاگرام 
به پلتفرمی برای امرارمعاش بخش قابل توجهی از مردم تبدیل شد؛ از 
یک زن سرپرســت خانوار گرفته تا یک روستایی که محصولات خود 
را عرضه می کند. با تصویب این طرح، جی میل، یاهومیل، گوگل مپ، 

سرویس ابری گوگل و... هم فیلتر خواهند شد/ همشهری

ادعای نماینده مجلس: مدیران پرُحاشیه وزارت نفت به 
ماموریت های خارجی اعزام می شوند

نماینــده تهران در مجلس شــورای اســلامی گفــت: همانطور که 
نورچشــمی ها در ماه های پایانی دولت به ســفارت برگزیده می شوند، 
برخــی مدیران وزارت نفت هم خود را بــرای اعزام به ماموریت های 

خارجی آمــاده کرده اند.مجتبــی توانگر نماینده تهــران در مجلس 
شورای اســلامی در توئیتی در صفحه شخصی خود نسبت به خروج 
نورچشمی ها از کشور انتقاد کرد و نوشت: همانطور که نورچشمی ها در 
ماه های پایانی دولت به سفارت برگزیده می شوند، چند مدیر وزارت نفت 
هم برای اعزام به ماموریت های خارجی در کشورهای انگلستان، هلند، 
سوئیس، اتریش، چین، سنگاپور و …خود را آماده کرده اند.وی تصریح 
کرد: وزارت نفت با این احکام ماموریت ها قصد خارج کردن تعدادی از 

مدیران پرحاشیه از کشور را دارد.

زاکانی: در دوره احمدی نژاد اشتباه کردیم
زاکانی اظهار داشــته : »اینکه منِ حزب اللهی احســاس کنم، حالا که 
رقیب از میدان به در رفت، الان تســویه حســاب های درونی را شروع 
کنم و به خودمان بپردازم نیز یک تهدید اســت. ما که اینجا هســتیم، 
به تعداد خودمان ســلایق داریم، ولی مبانی فکری ما مشترک است، 
باید مبانی را مدنظر قرار دهیم، در دوره آقای احمدی نژاد این اشــتباه 
را کردیم و به جای مبانی به ســلایق مختلف توجه داشتیم. بچه های 
انقلاب باید احســاس کنند که بیش از هر روزی به انقلاب و به نایب 
امام زمان )عج( و مردم بدهکار هستند، بیایند دست به دست هم بدهند 
و بیش از قبل انتخابات انسجام داشته باشند، چون اگر ما نتوانیم با هم 
کار کنیم و یکدیگر را تحمل نماییم، یک انقلابی نما، محور می شــود 
و تمام میراث امام و شــهیدان را که با زحمت های نیرو های انقلاب و 
متن مردم، تحت تدابیر رهبر معظم انقلاب منجر به چنین پیروزی شده 

نابود خواهد کرد.«

مصوبه کمیسیون قضایی برای مجازات اخلالگران اقتصادی
نایب رئیس کمیســیون قضایی مجلس از مصوبه این کمیســیون 
بــرای تعیین مجازات درجه یک تا پنــج حبس و جزای نقدی برای 
اخلاگران اقتصادی خبر داد.حجت الاســلام حسن نوروزی نماینده 
مردم رباط کریم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به نشست امروز 
کمیسیون قضایی مجلس گفت: در جلسه امروز طرح مبارزه با مفاسد 
اقتصادی در کمیسیون مورد بحث و بررسی قرار گرفت و به تصویب 
اعضای کمیسیون رسید.وی افزود: در این جلسه نمایندگانی از مرکز 
پژوهش های قم، مرکز پژوهش های مجلس و دیگر نهادهای مرتبط 
در کمیسیون حضور داشتند و نکته نظرات خود را مطرح کردند.نایب 
رئیس کمیسیون قضایی مجلس اظهار داشت: در این جلسه اعضای 
کمیسیون مصوب کردند که کسانی که با اقدامات شان موجب اخلال 
در نظام اقتصادی کشــور شوند به تناسب جرمی که مرتکب شده اند 
بــه مجازات درجه یک تا درجه پنج حبــس و جزای نقدی محکوم 
منبع: تابناک می شوند.  
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